
A MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZATI VÁLLALAT DOLGOZÓINAK LAPJA

1962-ben 31 fiatal mérnök és technikus szerezte 
meg a Kiváló címet. Ez volt az első éve a KIM—KIT 
mozgalomnak vállalatunknál is. Ebben az évben ér
tékeltük tizedszer a szakdolgozatokat, a legszűkebb 
munkahelyi szinttől egészen az országos értékelésig. 
Átlapoztam a „történelmi dokumentumok” már ren
dezett, mintegy öt kilónyi anyagát.

Tíz év mérlege a KIM—KIT mozgalomban

A dolgozatok a gazdasági szükséget 
kívánják megoldani

IX. ÉVF., 13. SZÄM

1972. június hó 30-án befejeződik a termelés a 
MÉV volt I-es üzemében, mai nevén I-es aknán. En
nek az aknának a megnyitása jelentette hazánkban 
az uránbányászat kezdetét. Azóta közel 20 év telt el. 
Most búcsúzunk attól az aknától, amely hosszú 
évek során nagyon sokunknak, akik még itt dolgo
zunk, szinte második otthonunkká vált. Kicsit fáj ez 
a búcsú, hisz ma már évek távlatában a termelés 
során sokszor elkerülhetetlen összezördülések is szép 
emlékké váltak. Itt tanultuk meg ezt az új szakmát, 
itt lettek nagyon sokan mesterei ennek.

Az I-es üzem működési 
ideje alatt mintegy 1600 
szakmunkást nevelt, se
gédvájár, vájár, robbantó
mester, bányafúró-mester, 
villamos gépkezelő, operá
tor, szállítógépész, szállítá
si felvigyázó, hegesztő és 
geofizikus szakmákból.

Ezek közül több mint 
ötvenen képezték tovább 
magukat technikumokban, 
egyetemeken és ma már 
mint kvalifikált szakembe
rek, közép- és felső mű
szaki vezetőként dolgoznak. 
A technikum padjaiból ki
került fiatalok az üzem 
műszaki vezetőivé neve
lődtek.

Az I-es üzemben ismer
kedett meg az uránbányá
szat rejtelmeivel Lábán 
János elvtárs, aki ma a 
Il-es bányaüzem vezetője, 
Kocsor Ferenc elvtárs, aki 
egyetemi tanulmányai után 
került az üzemhez — ma 
a Ill-as bányaüzem veze
tője. Kakas László elvtárs 
fizikai munkája mellett 
végzett a Műegyetem Bá
nyamérnöki Karán, ma a 
Kerületi Bányaműszaki 
Felügyelőség felügyelője.

Lehetne sorolni a neve
ket, akik az I-es üzem ne
veltjeiként, ma az új iV-es 
üzemnél, vagy népgazdasá
gunk egyéb területein dol
goznak felelős beosztásban.

Elhoztuk a fesztivál zsűrijének különdíját
Lüktető, gyors ritmusok, 

szívet melengető keringő 
muzsikája, a szélben lobo
gó zászlók, érdekes egyen
ruhák, sok-sok ember, gép
kocsi és rekkenő hőség, a 
történelmi várfalakon ... 
Ez Siklós 1972. június má
sodik vasárnapján. A Sik
lósi Várfesztivál ma már 
nem csak országunkban, de 
határainkon kívül is ese
ményt jelent. A hazai 
együttesek mellett, egyre 
több külföldi fúvószenekar 
is autóbuszba száll erre az 
időre; az idén szovjet, len
gyel zenemesterek tették 
színesebbé az ünnepséget. 
A színek, a dallamok zson
gó keverékében vállala
tunk új egyenruhás zene
kara már a megjelenésével 
is kiemelkedő közönségsi
kert ért el.

Ott, ahol valamikor hó
dító és a hazát védő ha
dak készültek, vagy vívták 
véres küzdelmüket, most 
nyílegyenes sorokban, vér
pezsdítő muzsikával vonul
nak a zenekarok. Erőpró-

ARA 50 FILLfiR

Búcsú az I-es Űzemtől

Az üzem életére való 
visszapillantás során meg 
kell emlékeznünk az 1956- 
os ellenforradalomról is. Ez 
a gyalázatos esemény nem 
múlt el nyomtalanul az 
üzem felett sem. Voltak, 
akik az eszmei zűrzavart 
kihasználva sztrájkra szí
tottak a dolgozók között. A 
dolgozók zöme azonban 
ezekben a nehéz időkben 
is helyt állt. A konszolidá
ció után az üzemi gazdasá
gi élet törhetetleniil ívelt 
felfelé.

Első ízben 1961-ben „Él
üzem” lett. mely címet 
1962-ben is megtartotta. 
1968-ban ismét „Élüzem”, 
majd 1970-ben az Élüzem 
cím mellett elnyerte a 
Szocialista munka üzeme, 
valamint a Vállalat leg
jobb üzeme címet is. 1971- 
ben, mint önálló üzemrész 
teljesítette az Élüzem cím 
feltételeit.

Az I-es üzem eleget tett 
hivatásának, befejezte mű
ködését. Első üzemvezetője 
Gross György — ma már 
nyugdíjas — épp úgy, mint 
az a több mint száz dol
gozó, akikkel együtt kez
dett az üzemben, voltak 
hazánk uránbányászatának 
úttörői. Az úttörők közül 
sokan ma az I-es üzem

Fúvósaink sikere
bára készülnek most is, de 
mennyivel humánusabb 
erőpróbára. A szombati 
lampionos felvonulás után, 
vasárnap délelőtt Kanizsai 
Dorottya szobrának lelep
lezésével folytatódott a két
napos eseménysorozat. A 
várfalakon messzehangzóan 
szólnak a fanfárok, majd 
szinte megremegnek a so
kat látott ősi falak, ami
kor az egyesített zenekar 
a Várfesztivál indulóba 
kezd. Zenekarunk verseny
számára a délutáni órák
ban került sor. Farkas An
tal: Ünnepi zene című ze
nekari számának bemuta
tása magával ragadta a kö
zönséget és szűnni nem 
akaró tapssal köszöntötték 
az igazi zenei élményt je
lentő produkciót. Az ered
mény hirdetésekor a fesz
tivál Vándorserlegét ismét 
a Mecseki Szénbányák 
nagyhírű zenekara nyerte
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jogfolytonosságát biztosító 
IV-es üzemben dolgoznak. 
Húszéves törzsgárda tagsá
guk elismerésére már az 
I-es üzemben nem kerülhet 
sor. Tizenöt éves törzsgár
da tagságukat azonban még 
itt kapták meg, többek kö
zött; Baranyák Imre, Ben- 
kő József, Bujtor Béla, Ba- 
latincz János, Börösz Já
nos, Csató Béla, Dóczi Gé
za, Godina István, Gőbö- 
lös Géza, Füge Ernő, Kár
páti Pál, Kelemen Béla, 
Komlódi Lajos, Mikolai 
István, Tóth Béla, Tóth La
jos, Sipos István, Völgye- 
si Sándor stb.

Az elnémult fejtések, vá
gatok a visszanyerhető be
épített szerelvények vissza- 
rablása után egy utolsó 
robbantással eltömedéke- 
lődnek, csak emlékük ma
rad. Orbán-vágat, DISZ- 
vágat, X. pártkongresszus 
cs.-vágat — és lehetne so
rolni a csapatvezetőkről, 
vagy ifjúsági brigádokról 
elkeresztelt vágatok nevét, 
amelyeknek ma már csak 
az emléke él, de élni fog 
azok szívében az I-es üzem 
emlékével együtt, akik itt 
lettek a szakma mesterei
vé.

Búcsúzunk tőled I-es 
üzem. Emlékeinkben to
vább élsz és csak hálával, 
szeretettel gondolunk rád. 
Talán köszönettel is tar
tozunk ezért a nevelésért, 
amit itt kaptunk. Fejté
seidben, vágataidban sajá
títottuk el az uránbányá
szat nehéz, de szép mes
terségét és ezt becsülettel 
folytatjuk a jogfolytonos
ságot biztosító újabb, mo
dernebb IV-es számú bá
nyaüzemben.

Györkös József

el, de zenekarunk játékát 
is magasan értékelte a 
zsűri, amikor részére ítél
te oda a zsűri különser- 
legét. Apáthy Imre karna
gyunk boldogan fogadta a 
gratulációkat.

Zenekarunkat elkísérte 
Bimbó József elvtárs, aki 
sokoldalú munkatevékeny
sége mellett elvállalta a 
zenekar elnöki tisztét is, 
valamint Gross György 
elvtárs vállalatunk szb-el- 
nöke. Mindketten örömmel 
látták együttesünk sikeres 
szereplését, és úgy érté
kelték, hogy fokozatosan 
beérik az az erőfeszítés, 
szorgalmas, kitartó munka, 
amit zenekarunk tagjai, a 
nagy . zenetudású karmes
terünk irányításával tesz
nek. A vállalat vezetősé
ge a bányász hagyomá
nyoknak tesz eleget, ami
kor kiemelten támogatja 
értékes tudású együttesün-

Akár a régi nevek kö
zött is érdemes lenne tal
lózgatni, neveket és pálya
futásokat nézni, de talán 
igazságtalanság lenne, még 
a példa kedvéért is kira
gadni a 34 címet elnyert 
közül bárkit. Vannak olyan 
hagyományok, amelyek 
egyformán dicsérnek min
denkit. A hozzáállás, a fej
lődés keresése, a többet 
adás, az alkotás dicsősége 
ez, amely ismertté tette 
fiatal szakembereink nevét 
az egész ország előtt.

Akár a nevezők számán, 
akár a témát sikeresen 
megoldókon, akár az orszá
gos pályázaton díj nyerőkön 
keresztül nézzük is az utat, 
amit tíz év alatt megtet
tünk, eredményeinkkel 
egyértelműen dicsekedhe
tünk. A kezdeti létszám a 
hajdani 34-ről 100—170-re 
emelkedett. E számban 
benne van az is, hogy a 
nevezők közül egyre keve

Az 1972-es év, az üzem szervezés éve
Az üzem- és munkaszervezés korszerűsítésével — 

közgazdászok véleménye szerint — 10—25 százalék 
nyereségtartalék mozgósítható. Vállalatoknál különbö
ző lehet ez a szám, de mindenütt szükség van az 
üzem- és munkaszervezés korszerűsítésére. Az elmúlt 
években olyan helyzet alakult ki, hogy a nem kielé
gítő üzem- és munkaszervezési színvonal egyik aka
dályává vált a népgazdasági hatékonyság gyorsabb 
növelésének, táptalaja lett az indokolatlanul nagy 
munkaerő keresletnek és forrása annak a törekvés
nek, hogy minden vállalati célkitűzést beruházásnö
veléssel oldjanak meg. így a beruházások már az 
életszínvonal növekedését gátolják. 1970-ben csak a 
külkereskedelem tudta biztosítani az életszínvonal nö
vekedést, de csak deficit árán.
Az MSZMP Központi Bi

zottsága 1971. december 1- 
én határozatot hozott, 
melyben úgy vélekedik, 
hogy „a IV. ötéves 
terv teljesítésének és a 
gazdasági hatékonyság nö
velésének egyik fontos esz
köze a vállalati szervezés 
színvonalának növelése. 
Szükségesnek tartja, hogy 
az 1972. évi népgazdasági 
terv végrehajtásával együtt

ket és bízik abban, hogy 
zenekarunk még koránt 
sem érte el fejlődésének 
csúcsát, még számos siker 
koronázza további fegyel
mezett erőfeszítéseiket.

Amikor Bimbó elvtárs 
megköszönte az együttes 
tagjainak sikeres szereplé
sét elmondotta, hogy sze
retnék, ha a vállalatunk 
dolgozói, városrészünk la

sebben vannak, akik nem 
érik el a címet, s ha tud
juk, hogy ez nem a szigor 
gyengülésének eredménye, 
sőt a színvonal egyre emel
kedik, akkor megérthetjük 
milyen hatalmas ez a 
számszerű fejlődés is.

Súlya van ennek a moz
galomnak vállalatunknál, s 
nem véletlenül. A témák 
a gazdasági szükséget kí
vánják megoldani, s leg
többször komoly sikerrel. 
Nem csoda tehát, hogy 
minden rangú és rendű ve
zető, minden szerv maxi
málisan segíti és támogat
ja a mozgalmat. Talán még 
ezt a kijelentést is meg
merném kockáztatni, hogy 
az országos helyezések, kü- 
löndíjak — a tíz év során 
mintegy 50—60 — csak
alárendelt jelentőségűek 
ahhoz képest, amit ez a 
mozgalom a népgazdaság
nak és á vállalatnak adott.

A díjak azonban mást is

országos aktivitás bonta
kozzon ki, melynek célja, 
a vállalati üzem- és mun
kaszervezésben rejlő tarta
lékok módszeres feltárása, 
a későbbiek során pedig a 
vállalati szervezési tevé
kenység folyamatos fejlesz
tése”.

E határozat szellemében 
vállalatunknál is megkez
dődött a konkrét előkészí
tés. A javaslatok előkészí-

kossága is többett hallhatná 
jóhírű zenekarunk játékát. 
Ezért keresik annak a le
hetőségét, hogy Ujmecsek- 
alján állandó játszóhelyet 
kapjanak, ahol rendszere
sen adhatna zenekarunk 
műsort dolgozóink és hoz
zátartozóik számára. Ezt 
valamennyien örömmel fo
gadnánk.

Radó Nándor

mutatnak. Azt, hogy fia
tal műszakiaink még or
szágos összehasonlításban 
is, a legkiválóbbak között 
vannak. De, akik nem nyer
tek országos díjakat, mert 
munkájuk nem nevezhető 
ebben a versenyformában 
országos jelentőségűnek, 
azok is sokat, sokkal töb
bet adtak, mint amilyen 
elismerésbe részesülhettek. 
100—150 ember „apró” kis 
morzsája sokszor felbecsül
hetetlen tömegű kincs, hát 
mégakkor, ha ez évről év
re gyarapodik, gyűlik. Ezt 
főleg azoknak kell érezni, 
akik részt vesznek ebben 
a mozgalomban, látszólag 
eredmény nélkül. Azoknak 
viszont, akik eddig távol
maradtak meg kell érteni, 
hogy nem lehet olyan ki
csit adni, aminek nincs ér
téke, ha összegyűlik.

Dicséret illeti a legjob
bakat, akik nagyot alkot
nak, akiknek munkáját or
szágosan elismerik, de ne 
becsüljük alá azokat sem, 
akik nem nyertek. Petőfi 
mondta, rájuk is vonatko
zik: „Tiszteljétek a közka
tonát, Mert nagyobbak ők, 
mint a hadvezérek”

Bálint Gyula

tői meghallgatták a dolgo
zók jelentős részének vé
leményét, hogyan lehetne 
munkánkat hatékonyabbá 
tenni. E vélemények, ja
vaslatok alapján két prog
ram kerül kidolgozásra. Az 
első rövid távon, 1972. má
sodik félévben kerül meg
valósításra, a másik hosz- 
szabb időt — éveket ölel 
fel. Az első program meg
valósítása jórészt szerve
zéssel és ésszerűsítéssel tör
ténik majd, anyagi ráfordí
tások nélkül. A jelenleg 
készülő második program 
viszont már pénzügyi fe
dezettel valósítható majd 
meg. 1972 az üzemszerve
zés éve, vállalatunknál nem 
azt jelenti, hogy idén fog
lalkozunk csak szervezési 
kérdésekkel, sőt idén a 
vállalat minden területén 
felmérjük a lehetőségein
ket, és az elkövetkező évek
ben használjuk ki a válla
lati szervezésben levő tar
talékot. Az ez évi prog
ramban 41 javaslat szere
pel, szinte a vállalat egész 
területét felölelve. Ennek 
ismertetésére még vissza
térünk következő számunk
ban. (Érdekes, hogy a 
programból, de valószínű a 
javaslatokból a Fúrási 
Üzem teljesen kimaradt.)

Vállalatunk szükségesnek 
tartja, hogy minden dolgo
zójához, a párt- és társa
dalmi szervekhez forduljon 
az üzem- és munkaszerve
zés javítására irányuló in
tézkedések sikeres végre
hajtásának politikai támo
gatása érdekében. A párt- 
szervezetek taggyűléseken 
ismertetik a programot és 
politikai munkával is előse
gítik a minél szélesebb kö
rű kibontakozását. Terme
lési tanácskozásokon, mű
szaki konferenciákon, mun
kaértekezleteken is kell, 
hogy vita tárgya legyen a 
szervezés javítása. Célunk, 
hogy a vállalati munka 
magasfokú szervezettsége 
folyamatos és tartós tevé
kenységgé váljon.

Gábor Mihály
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AZ IFJÚSÁGI MOZGALOM 
EGYIK LEGAKTÍVABB SEGÍTŐJE

Csapó Dezső
Az ifjúság a jövő zálo

ga..az ifjúság nevelése 
társadalmi ügy... — ilyen 
és ezekhez hasonló megálla
pítások közismertek társa
dalmunkban. Magunkénak 
valljuk ezeket az igazságo
kat, családon belül cselek
szünk is, de általában elég 
kevesen vannak, akik 
— hacsak, hivatásuk nem 
ilyen irányú — nap mint 
nap tesznek is azért, hogy 
az ifjúság olyanná legyen 
felnövekedése után, hogy 
nyugodtan átadhassuk szá
mukra a társadalom ügyeit. 
Ha kevesen is, de azért 
vannak. Közéjük tartozik 
Csapó Dezső elvtárs, aki 
közismerten egyik legaktí
vabb segítpje az ifjúsági 
mozgalomnak, vállalati 
dolgozóink közül.

Munkája elismeréseként 
most nyolcnapos jutalom
üdülést kapott az Országos 
Úttörő Elnökségtől. Erről 
beszélgetünk, amikor Csa
pó elvtárs elmondja, hogy 
1948 óta tevékenykedik az 
úttörőmozgalomban, az 
idén is részt vesz az út
törő vezetőképző táborban. 
El sem tudja képzelni éle
tét az ifjúsági mozgalom 
nélkül, amely kapcsolatnak

Júniális Orfűn
Ismét kiderült, hogy jól 

csinálják azok, akik bíznak 
a szakszervezetben. A szak- 
szervezet állandó kikülde
tésben levő időjárás felelő
se a sok-sok eső után csodá
latos ferőfénnyel, kániku
lai meleggel fogadta azt 
a 4—500 kirándulót, akik 
részt vettek a Il-es üzem 
szokásos júniálisán. 
Az orfűi strandszigetet 
szállták meg a Il-es üzem 
dolgozói, családtagjaikkal, 
soksok kisgyermekkel. 
Megkezdődött a sörözés, a 
labdarúgás, sőt mindenki 
nagy-nagy örömére füröd
ni is lehetett. Népes cso
port szorongott a hirtelen
jében felállított céllövő pá
lya körül és harsányan bíz
tatták azokat, akik öt lé 
pésről sem tudtak célbata- 
lálni. Mások tollaslabdáz
tak, csónakáztak, vagy ép
pen az ultimó nevű nemze
ti játékkal szórakoztak.

A kirándulók nagy öröm
mel és szeretettel fogadták 
a szintén már hagyomá
nyosnak mondható Gyár
városi Iskola Uttörőzeneka- 
rának műsorát. Szellemes 
összekötő szöveggel kap
csolta egymáshoz az egyes 
zeneszámokat Rajnai Hen
rik tanár úr, aki egyben a 
zenekar vezetője is. Kicsik 
és nagyok nagy-nagy élve
zettel hallgatták az úttö
rők műsorát és a szemek
nek is volt miben gyönyör
ködni, mert sok művészké
néi nagyobbaknak bizo
nyult a hangszere.

Ebéd után megkezdődtek 
a sportversenyek. Sántikál- 
va, bicegve, de ragyogó 
arccal tértek vissza a kifi
camodott és összerúgott lá
bú focisták. Most is nagy

NEM VOLT
TARTALÉK TÖMLŐ,
KÉZZEL RAKTAK KI 
A VAGONT

Június hónapban, munkaszü
neti napon három vagon ér
kezett. A kirakodó brigád a 
rakodó géppel azonnal meg is 
kezdte a kirakodást, de a nép
szerű VÖCSI hamar felmond
ta a szolgálatot, mert elsza
kadt a tömlője. Nem csak a 
rekkenő hőségben dolgozó 
munkások, de ml Is kérdez
zük: nem lehetne az ilyen fon
tos gépeknél a legfontosabb 
alkatrészeket tartalékolni?

alapja mélységes gyermek
szeretete. További tervei
ről kérdezem, megkockáz
tatva, hogy az idő azért te
lik, nem fárasztó e a gyer
mekekkel való ilyen aktív 
foglalkozás? Nem sokat 
gondolkodik. — Nem, egy
általán nem fárasztó, még 
legalább ötven évet szeret
nék a gyerekek között töl
teni, sőt nem csak a piros- 
nyakkendősök között, — 
fordítja komolyra a szót. 
A vállalat és üzem illeté
keseivel keresi módját, 
hogy Ujmecsekalján egy 
alkalmas ifjúsági klubbot 
szervezzenek, a vállalatnál 
még nem dolgozó fiatalok 
számára, akiknek mint ar
ról vállalati lapunk is írt 
már — nincs lehetőségük 
kultúrált, hasznos társasá
gi élet folytatására. Hozzá
tette, hogy még nem tud 
biztosat, de lehetőség van 
a kérdés megoldására. 
Amikor gratuláltam Csa
pó elvtársnak eddigi mun
kája elismeréséhez, továb
bi erőt és egészséget kí
vántam kitűzött terveinek 
— úgy a távlati mint a kö
zelebbinek — megvalósítá
sához.

K. Gy.

érdeklődés kísérte a le
pényevést, ahol a gyerekek 
nagyszerűen összekenték 
magukat a lekvárral, sőt 
helyenként még a közön
ségbe is juttattak belőle, 
azonban sajnálatos módon 
pénzt nem találtak a le
pényekben, mert erről a 
rendezők elfeledkeztek. Na, 
majd jövőre! A csónakver
seny is olyan volt, mint 
amilyennek egy júniálisi 
csónakversenynek lennie 
kell. Óriási kiabálás, vízbe
esés ruhástól, fröcskölés, 
reklamálás. A győztesek 
jutalma finom csokoládé
torta. Nagy sikere volt a 
zsákbafutásnak is. Sok-sok 
kisgyerek lépett a porond
ra a csokoládé jutalomért, 
olyan lelkesedéssel, hogy 
egyes szocialista brigádve
zetőink is megirigyelték és 
ringbe, akarom mondani 
zsákba álltak. Volt persze 
zuhanás, bukdácsolás, hem
pergés, kacagás.

Jól sikerült tehát az idei 
júniális, csak úgy mint az 
előzőek, és nyugodt szívvel 
mondhatjuk, hogy jó és 
szép ez a hagyomány, me
lyet érdemes a továbbiak
ban is ápolni.

Érdi Krausz Gábor

Gyermeknap a III-as üzemben

URÁNBÁNYÁSZOK
Egy dokumentum műsor margójára

A Petőfi rádió, majd az 
URH adó után június 8- 
án a Pécsi rádió is sugá
rozta Krassó László és 
László Lajos díjnyertes do
kumentum műsorát.

A mű első hallásra meg
hökkentett, sőt tiltakozást 
váltott ki. (Több dolgo
zónkkal beszéltem, akik 
szintén így vélekedtek.) Té
pett sorsú emberek, volt 
funkcionáriusok, lelkészek, 
egy azonos nőnek udvarló 
apa és fia, vendéglőben po
harat tördelő duhajok, 
szoknyavadászok stb...

Ilyenek lennének az 
uránbányászok?

Ismét hallgatva a mű
sort, véleményem megvál
tozott. A műsort megka- 
póan indítják: „Valaki lo
pott uránércet árusít a 
Nyugati pályaudvaron ...”, 
s a szerkesztők a darabka

A terve
már díjat nyert

Lassan épül 
az Ifjúsági Park
Végtelennek tűnő, rozs

dásodó vaskerítés hatalmas 
területet ölel körül. Ponto
san II 972 négyzetmétert, 
amelyből Ifjúsági Park 
lesz. A Zsolnay út és a 
bátaszéki vasútvonal ma
gas töltése közé ékelődik. 
Keletről a nyáron oly zsi- 
vajos Balokány-fürdő hatá
rolja. Igen, a Ligetről van 
szó. A „városatyák” két
milliót szavaztak meg a 
ragyogó tervek megvalósí
tására.

Hogy a tervek milyenek? 
A terepmakett az elmúlt 
évben Zágrábban a nem
zetközi kertészeti és kert
építési kiállításon diplo
mát nyert. Városunk leg
nagyobb kertépítési terve. 
A létesítmény a valóság
ban? Jelenleg csatatér jel
lege van és sehogy, ese
tenként igen gyéren dol
goznak rajta. A betervezett 
tavaszi átadás most már 
csak a következő évre vo
natkozhat. Ha...?

Bővebbet nem tud senki. 
Hallgatni bölcs dolog. Az 
illetékesek nem nyilatkoz
nak, de azért kár lenne 
bölcsnek titulálni őket. Azt 
hiszem mindenki ügye, 
minden fiatal érdeke, még 
a III. kerület ifjúságáé is, 
hogy az új „pécsi csoda” 
mielőbb elkészüljön és tün
dököljön.

Keller Gábor

ők lőttek! — s még cso
kit is kaptak. A lőlap-tró- 
feával és a csokival boldo
gan dicsekedtek.

A legkisebbek csigát ta
láltak, s kórusban énekel
ték: „Csiga-biga gyere
ki...” és kicsalogatták a 
házából. Mezei virágból 
csokrot kötöttek az anyu
káknak, majd rajzoltak, 
ami nyomot hagyott min
denki ruháján, de nagy 
népszerűsége volt. Somo
gyi Józsefné és Budai Já
nos hozzáértéssel vezették 
a foglalkozást.

Az üzemi konyha sze
mélyzete nagyon ízléses és 

 bőséges ebéddel várta a 
 csemetéket. Étkezés után 

1filmvetítés következett: a

érc nyomán eljutnak azok
hoz az emberekhez, akik 
azt a föld mélyéből kiter
melik. Igen jól választot
ták meg a beszélgető part
nereket. Közel kerülve hoz-
zájuk, őszinte és színes ! harcban, de kissé egyolda-
nyilatkozatokat kaptak. A 
megszólaltatott dolgozók 
kritikusok és önkritikusok 
voltak. Nagy szeretettel 
beszéltek munkájukról, ar
ról az erős akaratról, 
amellyel végzik a nehéz 
föld alatti tevékenységüket, 
de maguk is elítélték a 
külszínen, az éjszakai élet
ben tanúsított magatartá
sukat, amelynek megvál
toztatásához úgy látszik 
nincs elég akaraterejük.

Érdekes alakja a beszél
getésnek Pista bácsi, aki 
ellentétben az egykori ta
nárának osztályzatával, a 
műsorban jelesre vizsgá-

Vendégünk volt

Jász Dezső
Igen kedves vendég járt 

vállalatunknál ismét, Jász 
Dezső elvtárs, a nemzetkö
zi munkásmozgalom ki
emelkedő harcosa. S ez a 
jelző az ő esetében nem 
túlzás, mert Jász elvtárs 
Monte Cristo grófjánál is 
kalandosabb élete során 
igen sok ország kommu
nista pártjának legális, de 
főleg illegális vezetőjeként, 
vagy például a spanyol de
mokratikus hadsereg tábor
nokaként fegyverrel, újság
íróként és történészként 
tollal harcolt, küzdött az 
európai szocializmus győ
zelméért. Jász elvtárs pár 
éve „nyugdíjba” vonult, s 
azóta az NDK-ban lakik, 
írja tanulmányait, vissza
emlékezéseit. Haza azon
ban e sok nemzetiségű fér
fi mindig Magyarországra 
utazik. S ez a „haza” most 
már Pécset, a MÉV KISZ- 
eseit jelenti számára.

Dezső bácsi — akit a fia
tal hölgyeknek tilos „bá
csinak” szólítani — 1969 
novemberében látogatott 
először Pécsre, vállalatunk
hoz, s ekkor ismerkedett 
meg. ifjú kommunistáink
kal. Ő akkor is mesélt, mi 
kérdeztünk, s hihetetlennek 
találtuk, hogy egyetlen em
ber életében ennyi ese
mény történt. Dezső bácsi 
számunkra élő történelem 
volt, s ezt sehogy sem tud
tuk összeegyeztetni nyárfa
egyenes termetével, barna
. , , . . pont között a legrövidebb utat
hajával, melyben szinte választják a közlekedésben.

gyerekek nagyon drukkol
tak a főszereplő vadász
vizslának és az őzgidának, 
hangos hahotával és öröm
től sugárzó arccal jöttek 
ki a teremből.

A program következő ré
sze a zsákbafutás volt. 
Többeknek nem sikerült 
állva maradni. Délután, 3 
óra után, a buszon gyer
mekkórus alakult, boldo
gan meséltek a várakozó 
szülőknek kellemes élmé
nyeikről.

A sikeres rendezvény le
bonyolításáért elismerést és 
dicséretet érdemel minden 
felnőtt közreműködő, s 
mindazok, akik lehetővé 
tették, hogy dolgozóink 
gyermekei jól érezzék ma
gukat.

zott földrajz tudásából, 
munkaszeretetéből.

A dokumentum műsor 
szerkesztői kidomborítot
ták az ember szerepét a 
természet erői ellen vívott

lúan, a munkásszállón la
kók életén keresztül mu
tatták be az uránbányá
szatot. Nem említették, 
hogy ez csak egy kis ré
sze az uránbányászoknak. 
A többség új városrészben 
letelepedett, egészséges 
életszemléletű, boldog csa
ládi életet élő bányász, 
akiknek keze nyomán egy 
új iparág alakult ki, akik 
közül sokan a város és a 
megye társadalmi életében 
is áldozatos munkát vé
geznek. E megjegyzésekkel 
talán még igázabb lett vol
na a műsor.

J. K.

nincs ősz szál, csodálatos 
memóriával előadott törté
neteivel, melyek 1919-ben, 
vagy 1936-ban, 1944-ben
játszódtak, s melynek e 
roppant fiatalos ember volt 
hősük. Azóta két és fél év 
telt el.

Dezső bácsi nem feled
kezett meg rólunk, s ismét 
meglátogatott bennünket.

Már sötétedett, amikor 
elbúcsúztunk, s ez a bú
csú nem is lehetett más, 
mint viszontlátásra!

Horváth Györgyné

Ésszerűtlenség, vagy felelőtlenség
Tizennégy év óta vagyok 

uránvárosi lakos, s ezt büsz
kén emlegetem, mert szere
tem városrészünket. „Külho
niaknak” dicsekedni is szok
tam ezzel a modern, szép és 
egyre szépülő városnegyeddel. 
Néha azonban bosszantó dolgok 
csúfítják el Uránvárosunkat. 
Mindannyian ismerjük azt a 
jelenséget, hogy a szépen par
kosított gyepet itt-ott, főleg a 
házak bejárata környékén, s 
átkelő helyeken letapossák.

A jelenséget két felelőtlenség 
is szüli. Az egyik a már em
lített vigyázatlanságunk. Csak
hogy felvetődik a kérdés: va
jon csupán barbár, fügyülölő 
lakja Urán várost? Ez nem va
lószínű. Meg kell tehát keres
ni a másik okot is. Ez pedig 
lélektani ismereteket igényel 
valószínűleg, s ebben még 
nincs elég szakemberünk. Van 
ugyanis az embereknek egy 
olyan tulajdonságuk, hogy két

A Március 8. szocialista 
brigád tagjai: Gógl Ernő, 
Katona Sándorné, Kárpáti 
Ferencné, Csongrádi Fe- 
rencné, Fejes Lajosné, 
Farkas Ferenc és Homolai

Elfelejtett
kötelességek

A párttagok többlet kö
telezettséget vállalnak ma
gukra a pártba történt fel
vételükkel. Az alapvető kö
telességeket a párt; szerve
zeti szabályzata tartalmaz
za. Sajnos többen elfeled
keznek az önként vállalt 
kötelezettségeikről, felada
taikról és súlyosabb ese
tekben pártfegyelmi bün
tetést kapnak. Előfordul
nak azonban olyan esetek 
is, amikor a pártfegyelmi 
eljárást körülményes lenne 
lefolytatni, mivel egyes 
párttagok egyszerűen „el
tűnnek”. Néhány példát 
ezek közül:

Zs. S. 1971 októberében 
kilépett vállalatunktól és 
megkapta a párt átjelentő 
lapját is. Azóta nem jött 
értesítés, hogy valamelyik 
pártszervezethez bejelent
kezett volna. Kilépési szán
dékát nem közölte, párt- 
szervezethez nem tartozik, 
elfelejtette kötelességét...

Cs. F. 1970 októberében 
kilépett az Ércdúsító 
Üzemből és a pártszerve
zetből is átjelentkezett. 
1971 decemberében a IV. 
számú bányaüzemünkben 
újból munkaviszonyt léte
sített. Az átjelentkezése, 
párttagsága azonban 1970 
októbere óta szintén ren
dezetlen. Ő is megfeled
kezett valamiről...

A példákat sajnos tovább 
lehetne sorolni. Az emlí
tett dolgozók nem fizetnek 
tagdíjat, nem élnek szer
vezeti életet.

Vagy az őszinteséggel 
van baj? Vagy időközben 
rájöttek arra, hogy a párt
tagság nem jár előnyökkel, 
hanem kötelességekkel?

J. K.

Hallomásból tudom, hogy fej
lettebb kultúrájú városokban 
éppen ezért az új települések 
gyalogútjait csak akkor „vég
legesítik”, amikor azt a járó
kelők kellően kitapossák. Nem 
tudom, miért ne lehetne ezt 
nálunk is bevezetni?

Amiért most teszem szóvá e 
témát, annak a 17 emeletes 
körüljárda készítés az oka, il
letve a dr. Veress Endre ut
ca felöli járdaszakasz. Megint 
veszélyben a még ki sem ala
kított gyepszőnyeg!

Mert nem valószínű, hogy, 
ha valaki elindult a rendelő
intézettől a Mecsek Áruház fe
lé, az a járda megszakadása 
miatt, átmegy a szemközti ol
dalra, hogy 30 méter után is
mét visszatérjen az eredeti út
félre. Vagyis, már most kiszá
mítható, annak a gyönyörű 
gyepes résznek szomorú sorsa. 
Hacsak...! Hacsak, nem előz
hető meg még időben, éssze
rűbb járda kiépítésével.

II. GY.-NE

Gábor. Ők rendezték az 
üzemi gyermeknapot. Az 
apróságok nevében is kö
szönet nekik!

Jaksa János

A MÉV fennállásának 
történetében először ren
deztek gyermeknapot üze
münkben, június 4-én. Reg
gel nyolc órakor a 65 cse
mete szorongva ült fel a 
központ elől induló autó
buszra. Többen nem akar
tak anyuka, apuka nélkül 
jönni.

Az üzembe érkezve meg
kezdődött a játékok közöt
ti válogatás. Húszonnégyen 
képviselték a kisebb kor
csoportot, ők rajzeszközö
ket, pingpong-készleteket, 
tollaslabdákat kaptak, a hét 
év felettiek a lőtérre vo
nultak, ahol Farkas Fe
renc felügyelete mellett 
légpuskával lőttek. Egye
sek megkímélték a lőlapot, 
de nem ez volt a döntő:
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Egy szolgáltató brigád hétköznapi gondjai

Tartsunk lépést az igényekkel
Takarékoskodunk a robbantóanyaggal

A fúrólyuk-szám csökkentésének eredményei a III. üzemben
Az elmúlt esztendőben született meg a gondolat, 

az idén pedig valóság lett. A Szolgáltató Üzem komp
resszor szerelői Komlón jártak, látni, tapasztalni, szá
munkra ismeretlen kompresszorokat megismerni; kö
szönet érte a vendéglátóknak és vezetőinknek. Fenn
állása óta van kompresszor telepe vállalatunknak. A 
szerelők azóta ki is cserélődtek, a telepek viszont 
óriásit fejlődtek. A fejlődés azonban nem tartott lé
pést az igényekkel. Mármint a levegő iránti szükség
let igényével, amely sok karbantartási nehézséget 
okoz.
Miért mondjuk ezt el? 

Bányászaink, a föld alatt 
dolgozó különböző légszer
számmal dolgozó szaktár
sak tudják a legjobban, 
mit jelent, ha nincs kellő 
levegőnyomás. De tudjuk 
mi is, hiszen már évek óta 
kemény munkával, válla
latunk pedig sok millió fo
rinttal igyekszik a levegő 
ellátást úgy biztosítani, 
hogy zavartalan legyen. 
Komlón, ahol csak jártunk, 
Zobák, Béta, Kossuth bá
nyán, mindenhol azt ta
pasztaltuk, hogy a levegő 
ellátásban zavar nem igen 
fordul elő, hiszen százszá
zalékos tartalékuk van. 
Míg nekünk semmi! Ők 
úgy tudnak javítani, kar
bantartani, hogy akár Kos
suth, vagy Béta teljes te
leppel le is áll, az ellátás
ban nincs zavar. Nálunk 
ha csak egy gép is kiesik, 
már borotva élen van az 
ellátás. Pedig mint emlí
tettem sok millió forintot 
áldozott vállalatunk a gép
park bővítésére, de nem 
eleget.

Tovább kell bővíteni Pe- 
tőc légaknát, a III. üzem
nél levő rossz hatásfokkal 
dolgozó gépeket is ki kell 
cserélni, tovább kell fej
leszteni a bakonyai üzem 
gépparkját, korszerű, na
gyobb teljesítményű gépek
kel, azért is, hogy a TMK 
valóban „tervszerű megelő
ző karbantartás” legyen.

Számunkra a komlói ta
pasztalat egyik része - ez 
volt. A szolgáltatás bizton
sága, a javítás, a nyugodt 
munkatempó biztosítása 
csakis olyan géppark mel
lett képzelhető el, mely le
hetőséget teremt a valósá
gos, nem csak papír TMK- 
ra. Persze az is igaz, hogy 
az elmúlt öt évben, amióta 
a kompresszor szerelő és 
kezelő brigád létezik, a 
kooperációs hálózat való
ban kooperál, az egyes 
üzemek nem csak saját ér
dekeiket nézik, így a je
lenlegi, a tartalék nélküli 
leterheltség esetében is, za
varmentes szolgáltatásunk. 
A nyolc fő kompresszor 
szerelő, akik húszonöt da
rab gépet, plusz a főszel- 
lőztetőket tartják karban, 
komoly, felelősségteljes 
munkát végeznek, ők azok, 
akiket „név nélkül emle
getnek” sokan akkor is, ha 
azért nincs megfelelő nyo
más a bányában, mert sű
rített levegővel szellőztet
nek, vagy éppen nyitva- 
marad egy-egy csap a bá
nyában, esetleg a hálózat 
fúj, nem is egy helyen. 
1975-ig vállalatunk sokat 
fordít még a levegőellátás 
javítására, de ehhez az is 
kell, hogy dolgozóink egyet
len nyitvahagyott csap mel
lett sem menjenek el.

A komlói tapasztalataink 
közé tartozik még az is, 
hogy azért büszkék lehe
tünk saját telepeinkre. A 
rend, rendszeresség, tiszta
ság, esztétikai elrendezés 
tekintetében nincs szégyen
kezni valónk. Ha látogatá
sunkat a komlói elvtársak 
viszonozzák, valószínű, ők 
is így vélekednének majd. 
A mi telepeinken a kezelő 
fülkék megépítése során 
egyes gépek jellemző ada
tainak a fülkébe való be
vitele után a gépkezelők

számára olyan munkafelté
tel jön létre, amely az em
ber és gép viszonyát már 
századunk technikájának 
megfelelő módján rendezi. 
A szerelők esetében, még 
akkor is sajnos megmarad 
a jelenlegi egészségre ká
ros zajártalom, amelynek 
kiküszöbölésére csak úgy 
lenne lehetőség, ha komlói 
példa nyomán egy-egy te
lep is megállhat.

Kompresszoros brigá
dunk, amelyről nem sokat 
hallottak vállalatunk dol-

Élenjáró a 
és a sportban
Napjainkban megszok

tuk, sajnos, hogy az él
vonalbeli sportolók rend
szerint profikká váltak, a 
munkba alig, vagy sehogy 
sem járnak. Annál na
gyobb örömünk, ha olyan 
emberrel találkozunk, aki 
nem csak a sportban, de 
a munkában is egész em
berként áll helyt. E gondo
latok kavarogtak bennem, 
amikor a Munka Érdem
rend kitüntetettjének, Gon- 
da János III-as üzemi csa
patvezető vájárnak mun
kahelyéhez közeledtem.

Gonda János elvtárs 
1964 óta dolgozik vállala
tunknál. Családjában ő az 
egyedüli bányász, édesap
ja földműves volt. Három 
nővére diplomát szerzett, 
mivel szülei őt már nem 
tudták taníttatni, szakma 
után nézett. Debrecenből 
ment Dorogra a bányász
mesterséget tanulni. Csil
lésként kezdte, de közben 
elvégezte a vájártanfolya- 
mot, majd bevonult kato
nai szolgálatra. 1964-ben 
jöt Pécsre és vállalatunk 
III. sz. bányaüzemében 
kezdett dolgozni. Arra a 
kérdésre, hogy mi vonzot
ta éppen ide, azt felete, 
hogy a város szépsége és 
hogy itt lehetősége volt to
vábbra is kedvenc sport
jával, a birkózással foglal
koznia. Ugyanis ezzel a 
nemes sporttal már gyer
mekkorában eljegyezte ma
gát, 17 éves korában már 
I. osztályú bajnokságban 
indult. Munkahelyén nyolc 
éve a 28-as csapat vezető
je, munkatársai többször 
cserélődtek. Csillésből vá
járok, vagy szakvezető vá
járok lettek. Csapata több 
körletben is dolgozott, mert 
ha egy nehéz feladatot kel
lett megoldani, akkor az 
üzem vezetősége a Gonda 
csapatot küldte oda. Ter
melési eredményeik évek 
óta kimagaslóak, 1971. évi 
tervüket 154,6 százalékra 
teljesítették. Az üzemben 
indított éves munkaver
senyben második helyezést 
értek el. A szocialista bri
gádmozgalomban több al
kalommal nyerték el a 
szocialista brigád különbö
ző fokozatait. Jó munká
jáért 1965-ben és 1969- 
ben Kiváló dolgozó kitün
tetést, 1970-ben Kiváló bá
nyász, 1969-ben Bányász 
szolgálati érdemérmet, 
1972 áprilisában pedig a 
Munka Érdemrend bronz 
fokozata kitüntetésben ré
szesült.

A birkózó sportágban

gozói a szivattyúszerelő és 
kezelőkből tevődik össze, 
így, mintegy negyven fő 
dolgozik a víz-, a sűrített 
levegőellátás, a szellőztetés 
területén. Sok a gondunk, 
nehézséget jelent a munka
helyek szétszórtsága, de 
ennek ellenére résztve- 
szünk a brigádéletben. Eb
ben az évben volt egy bu
dapesti kétnapos kirándu
lásunk, az elmúlt három 
évben eddig a brigád 23 
tagja járt különböző or
szágokban a brigádpénztár 
segítségével. Sajnos a kor
látozott lehetőségek miatt 
most nem tudjuk részlete
sebben bemutatni brigá
dunkat, de a komlói ta
pasztalatszerzés jó alkalom 
arra, hogy egy pillantásra 
beláthassanak egy szolgál
tatást végző brigád hétköz
napjaiba.

Bändel Lajos

munkában

Baranya megyében ő az 
egyedüli elsőosztályú spor
toló (váltósúly 82 kg). 
Sportolási tevékenységét 
munkaidő kedvezmény nél
kül végzi. Mindezek mel
lett férj, s két szöszke kis
fiát is neveli. Szakít 
időt arra is, hogy brigád
jával társadalmi munkát 
végezzen.

S hogy mind ez, hogy 
lehetséges? A sport, a 
munka szeretete, akarat
ereje, jellemszilárdsága te
szi képessé a maga elé tű
zött feladatok végrehajtá
sára. Kiváló eredményei 
mellett is megmaradt sze
rény embernek. Terveiről 
annyit mond: a munkában 
és a sportban továbbra is 
tartani szeretné az eddigi 
eredményeket, még hosszú 
ideig szeretne versenyezni, 
majd elvégezni az edzői 
tanfolyamot.

H. J.-né

Szocialista módon élni.. •

A felhívás követésre talált
1972. január 8-án a ív

es bányaüzem műszaki 
konferenciáján Pál József, 
a 30-as szocialista brigád 
vezetője, felhívással fordult 
az üzem szocialista brigád
jaihoz, hogy tegyenek vál
lalásokat állami gondozott 
gyermekek nyaraltatására. 
A felhívásban elhangzott 
szavak megértésre találtak. 
Az üzem szocialista bri
gádjai közül az 1-es, 4-es, 
12-es, 30-as, 34-es, 61-es és 
P—1-es perforátoros szo
cialista brigádok vállalták 
— összesen — 10 állami 
gondozott gyermek nyaral- 
tatását. Most, hogy a taní
tás befejeződött, a bakócai 
fiúnevelő intézetből eddig 
három, a bükkösdi leány
nevelő intézetből négy ál
lami gondozott gyereket 
hoztak ki. Három gyerek

1972. január 1-től meg
változott a robbantóanya
gok ára. Az áremelkedés 
a gyutacsoknál a legjelen
tősebb. Vizsgálatunk sze
rint változatlan termelési 
volumen és fajlagos rob

bantóanyag-felhasználás 
mellett az árváltozás 12— 
14 százalék robbantóanyag 
költség emelkedést eredmé
nyez, ami közel 800 ezer 
forintot jelent és ez ko
moly mértékben nehezíti 
üzemünk önköltségi tervé
nek teljesítését.

Üzemünk műszaki veze
tése részletesen megvizs
gálta robbantási tevékeny
ségünket és célul tűzte ki 
a fúrólyuk-szám 10 száza
lékos csökkentését a koráb
bi évekhez viszonyítva. A 
robbantási munka részle
tes elemzése és a kísérleti 
robbantások eredményei 
azt bizonyították, hogy erre 
reális lehetőség van a rob
bantások hatásfokának ko
rábbi szinten való tartása 
mellett.

Számításaink szerint 10 
százalék fúrólyuk-szám 
csökkenés az alábbiakat

Olvasóink többsége előtt ismeretes, hogy az urán
termelés és értékesítés világviszonylatban dekonjuk- 
túrába van. Háborús célokra a szükségletnek akár 
többszöröse van már felhalmozódva, az urán békés 
felhasználása pedig csak most van kibontakozóban. 
Nyugati szakemberek az 1970-es évek második felé
re jósolták a fokozottabb felhasználást. Az is köz
tudott, hogy vállalatunk termelése nem függ a vi
lágpiaci alakulástól, de dolgozóinkat bizonyára érdek
lik az ezzel kapcsolatos szakmai hírek. Ezért e szá
munktól kezdődően rendszeresen ismertetünk híreket 
a világ urániparából.

fémtartalom 
20 százalék felett

A múlt év legnagyobb 
uránipari szenzációja az 
észak-ausztráliai magas 
fémtartalmú ércmezők fel
fedezése volt. Az első köz
lemények (Chimie et In- 
ducturie, 1971. ápr., p. 763., 
és Mining and Minerals 
Engineering, 1971. máj., p. 
30—32.) arról számoltak be, 
hogy az Arnhem Land két 
új mezeje (Nabarlek és 
Ranger N<M) közül az el
ső érckészlete mintegy 55 
ezer t U3O8 — (47 ezer t 
U)-ra becsülhető, mégpe
dig átlagosan 20—27 száza
lék fémtartalmú ércben. A 
fúrási minták maximális

nyaraltatására a jövő hó
napban kerül sor.

Szocialista brigádjaink 
az emberi humanizmus 
legszebb tanújelét nyújtot
ták azzal, hogy a szülői 
szeretet hiányában, állami 
intézetben nevelt gyerme
keknek a szülői szeretet, a 
családi környezetet kíván
ják nyújtani. Szocialista 
életünk legszebb, legneme
sebb emberi megnyilvánu
lása ez. Ezen túlmenően 
üzemünk szakszervezeti és 
KISZ-bizottsága komoly 
erőfeszítéseket tesz a bük
kösdi leánynevelő intézet 
strandmedencéjének még a 
nyár folyamán történő 
üzembehelyezése érdeké
ben. Ezzel is kellemesebbé 
kívánják tenni, az otthon
ban élő gyermekek környe
zetét, életét.

GYÖRKÖS JÓZSEF

eredményezi: a váj végi tel
jesítmények 1—2 százalé
kos emelését; a robbantó
anyag költséget 300 ezer 
forinttal csökkenti; a fúrá
si költség (1 fm fúrás 12 
forint 90 fillér) közel 1 
millió forinttal csökken.

A fúrólyuk-szám csök
kenését a fajlagos gyutacs
felhasználással mérjük, ez
ért körletenként és mun
kanemenként (vágat, gurí
tó, feltörés és fejtés) gyu
tacsfelhasználási normákat 
határoztunk meg, mely nor
mák betartását a robbantó
mesterek prémiumfeladatá
vá tettük. Minden mun
katípusra fúrólyuk-tele
pítési rajzokat készítettünk 
és azt a vájvégi dolgozók 
rendelkezésére bocsátottuk 
útmutatásként, de e lyuk
telepítési tervek kötelező 
alkalmazását nem rendel
tük el. A vájvégi dolgo
zók részére célprémiumot 
tűztünk ki a gyutacsnor
mák betartása, illetve a 10 
százalékos fúrólyuk-szám 
csökentés sikeres teljesíté
se érdekében.

A felsorolt intézkedése

Hírek a világ urániparából

fémtartalma 49,4 százalék 
U volt. A későbbi fúrások 
azonban csalódást okoztak, 
mert azt igazolták, hogy 
Nabarlek készlete „csak” 
7400 t, a minőség pedig 
„csak” 9,4 százalék U. (Mi
ning Journál, 1971. augusz
tus., 20., p. 153.). Az észa
ki terület felfedezései ezek 
ellenére igen jelentősek 
Ausztrália uránipara szá
mára mert — más terüle
tek felfedezéseivel együtt 
— készleteit döntően ezek 
emelték többszörösére. 
Ausztrália készletei így 136 
ezer t U3O8-ra emelkedtek 
és most a nyugati világ 
ipari készletének mintegy 
15 százalékát teszik ki. (Mi
ning Annual Review 1971., 
p. 90—91.) A piac szem
pontjából pedig az a leg
lényegesebb tényező, hogy 
a nabarlaki (külfejtésű) 
ércből —< igen magas mi
nősége folytán —• 87 cent 
üzemköltséggel állítható elő 
1 kilogramm U3O8 (kon- 
centrátum), szemben a 
nyugati világ 15,4 dol- 
lár/kilogrammos átlagos 
üzemköltségével. (Mining 
Journál, 1971. december 3., 
p. 508.)

ÉRCKUTATÁS
AZ USA-BAN

Az USA urániparának 
történetében eddig a leg
nagyobb volumenű ércku
tatást 1969-ben végezték. 
9,1 millió méter fúrást vé
geztek el, ami 100 millió 
dolárba került, és 51 ezer 
t U3O8 ipari készletnöve
kedést eredményezett. (Ref. 
Szborny. Ekon. Prom. 1971. 
4. sz. 4V73.) 1966—70-ben
öt év alatt 27,6 millió mé
ter fúrást végeztek el, ami 
225 millió dollárba került.

ket követően március hó
napban 3,0 db/köbm., áp
rilis hónapban 2,9 db/köb- 
m., május hónapban pedig 
2,95 db/köbm. volt a faj
lagos gyutacsfelhasználá
sunk, míg az előző évek 
eredményei: 1969-ben 3,34 
db/köbm., 1970-ben 3,3
db/köbm., 1971-ben 3,32
db/köbm., ami három év 
átlagában 3,32 db/köbm. 
gyutacsfelhasználást jelent. 
A fentiek alapján a fúró
lyuk-szám csökkenés már
ciusban 10 százalékos, áp
rilisban 12,5 százalékos, 
májusban pedig 11 százalé
kos volt változatlan rob
bantási hatásfok mellett.

A három hónap eredmé
nyei az intézkedések he
lyességét igazolják. Ameny- 
nyiben az év további ré
szében is tartjuk a fenti 
eredményeket, úgy ez fel
tétlen kompenzálja a rob
bantóanyag költség emel
kedését és kedvezően be
folyásolja az üzemi önkölt
ség alakulását.

Hideg Gyula
robb. vez.

(1970-ben 7,8 millió méter, 
94 millió dollálért; 1971- 
ben 5,9 millió méter.) A 
kutatás 93 százalékát 87 
vállalat végezte, és az ipa
ri érckészlet az 5 év alatt 
megkétszereződött. (Mining 
Journal, 1971. szeptember 
24.. p. 267.) Az USA Atom
energia Bizottságának 1967 
—69-es adatai szerint a ku
tatási és kisajátítási költ
ségek 1,92 dolárt tesznek 
ki 1 kilogramm U3O8 kész
letnövekedésre számolva. 
1970—80 között érckutatás
ra az USA-ban 860 millió 
dollárt kívánnak fordítani. 
(Ref. Szborny. Ekon. Prom. 
1971. 11. sz. 11V77.) 
CSAKNEM
1700 MÉTER MÉLY AKNA

A prágai rádió jelentet
te, hogy Pribramnál egy 
1681 méteres aknát mélyí
tenek, amely egyik legmé
lyebb aknája lesz Európá
nak. Ha a becsült érckész
let igazolódik, a bánya to
vábbi 15—20 évig nem me
rül ki. Az akna segítségé
vel további hét szintet fog
nak megnyitni. (Mining 
Journal 1971. augusztus 20., 
p. 161.)

Tizenhárom milliárd rubel 
tudományos célra

M. Lavrentyev, a Szovjet
unió Tudományos Akadé
miája Szibériai tagozatának 
elnöke megelégedéssel nyi
latkozott arról, hogy az ál
lam egyre nagyobb összege
ket fordít a tudományos ku
tatások céljaira. Az elmúlt 
évben ez az összeg 13 mil
liárd rubelt tett ki. ' A 
múlt év végén az Urál- 
ban újabb hatalmas tu
dományos központ építé
sét kezdték meg, amely 
többek között az ásványi 
kincsek kutatásával foglal
kozik. Uj tudományos köz
pontokat létesítenek a 
Távol-Keleten, a közép
ázsiai köztársaságokban és 
Kazahsztánban. A Szov
jetunió ma vezető helyet 
foglal el a rádióelektroni
kában, a repülőgépgyártás
ban és más iparágakban.

(APN)
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Bányász Kupa
Országos döntőben a III-as üzem csapata

Befejeződött a tavaszi bajnokság

Sporthírek
DÓZSA GYÖRGY születésének 
500. évfordulója tiszteletére Pé
csett rendezték meg június 4- 
én az országos emlékversenyt, 
amelyen az Ércbányász Lö
vész Klub versenyzői Is részt 
vettek, a Pécsi Dózsa, Kecs
kemét, Debrecen és Somogy 
versenyzői mellett.

Klubunk versenyzői az erős 
mezőnyben is igen jól szere
peltek.
- A nagy érdeklődésre való 
tekintettel az Ércbányász tö
megsport bizottság felkérésére 
a városi sportiskola úszó 
szakosztálya a vállalat dolgo
zói gyermekeinek részére — 
kizárólag 6-8 éves korig - 
kedvezményes (50 forint/fő) 
úszótanfolyamot szervez július 
hónapra. Beiratkozás július 
3—7-ig a Tanárképző Főiskola 
fedett uszodájában 16—17 óráig.
A NŐI nagypályás labdarúgó 
válogatott július 2-án Sziget
váron szerepel a város válo
gatottja ellen. A mérkőzésre 
a szövetkezetek épitőnapja ün
nepség keretén belül kerül sor 
15 órai kezdettel.
AZ ÉRCBÁNYÁSZ NB I-es 
asztalitenisz csapata a 9. he
lyen végzett a tavaszi bajnok
ságban.
AZ ÉRCBÁNYÁSZ NB I-es 
sakk csapata Kádár edző ve
zetése alatt megkezdte a fel
készülést az őszi bajnokságra.

KULTURÁLIS
RENDEZVÉNYEK

Július 4-én 18 órakor: (Nagy
terem) Fegyverben a fasizmus 
ellen cimű kiállítás megnyitá
sa. A Hadtörténeti Múzeum 
anyaga megtekinthető július 
16-ig, naponta 9-19 óráig.

Július 5-én: 5-től 10-ig A mo
dern lakás díszítésére alkal
mas kompozíciók címmel 
Szűcs Lajosné dísznövény
gyűjtő kiállítása. Érdekes
dísznövények, tombola (érté
kes növényjutalmak), szakta
nácsadás. A kiállítás megte
kinthető mindennap 10-20 órá
ig-

Július 12-én 16.30 órakor: Pé
csi műemlékek megtekintése 
idegenvezetővel. (Rossz idő 
esetén múzeumlátogatás.) Pa
noráma busz indul a Ságvári 
Endre Művelődési Háztól 16.30- 
kor, visszaérkezik 19 órakor. 
Gyermekek csak szülővel 
együtt vehetnek részt!

MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZ
A Mecseki Ércbányászati Váll. 

dolgozóinak lapja. 
Felelős szerkesztő:

Tóth Béla 
Szerkesztő:

Ragoncsa János 
Szerkesztőség: 

Munkásszálló A épület I. 5. 
(Pécs, III., Hajnóczy u. 35.) 

Telefon: 14-61 Vállalati: 147 
Kiadja:

a Baranya megyel Lapkiadó V. 
Felelős kiadó:

Braun Károly 
Telefon: 15-JJ, 15-SS

Előfizethető
a szakszervezeti bizalmiaknál. 
Előfizetési dl] egy évre 12,- Ft

MEGJELENIK
KÉTHETENKÉNT

MEV Nyomda
Felelős vei,: Dr. Hangos Lajos

Június 12-én az Ércbányász 
sporttelepén befejeződött a 
kispályás labdarúgó-bajnokság 
tavaszi küzdelme. A csapatok 
az első mérkőzéstől a befeje
zésig teljes erőbedobással ját
szottak. Minden rúgott, vagy 
kapott gólnak nagy volt a 
jelentősége a bajnokságban. 
Miért? - a győztes jutalma, 
hogy résztvesz a szeptember 
16-17-én Pécsett megrendezen
dő Országos bányász kispá
lyás labdarúgó-bajnokság dön
tőjén. E lehetőség felvillanyoz
ta a csapatokat, ezáltal szín
vonalasabb és izgalmasabb 
mérkőzésekre került sor a 
Bányász Kupa történetében. 
Az utolsó fordulóig nyílt volt 
az elsőség kérdése a III-as 
üzem és a Kutató-Mélyfúró 
Üzem csapatai között. Végül 
is az egységesebb és jobb já
tékkultúrával rendelkező III- 
as üzem csapata, megérdemel
ten szerezte meg az elsőséget 
riválisával szemben. A kutató
sok eltaktikázták a rangadó 
mérkőzést. A nagy tét miatt 
felforgatott csapattal vették 
fel a küzdelmet. Újra csatár
sorba állították az idős és ru
tinos játékosokat, akik össze
szokottság, s az erőnlét hiá
nyában nem tudták pótolni a 
fiatalokat, s nem tudták fel
venni az ellenfél csapatával 
a küzdelmet. Mindenesetre 
dicséretes a csapat sikere, ha 
figyelembe vesszük, hogy a 
tavaszi bajnokságban új csa
pattal játszottak.

A II. üzem csapata az el
múlt évi gyenge szereplés után 
betört az élvonalba, s a ta
vaszi bajnokság legkelleme
sebb meglepetését szolgáltat
ták a második hely megszer-

Ndi labdarúgás

A rangadó előtt

A bajnokcsapat

Nagy izgalmak közepette be
fejeződött a vállalatnál első 
ízben megrendezett női kis
pályás labdarúgó-bajnokság ta
vaszi fordulója. A várakozás
nak megfelelően a Kis.-Kut. 
Üzem csapata végzett az első 
helyen, három ponttal meg
előzve a Kutató-Mélyfúró és 
a III-as üzem csapatát. Mint 
a férfiaknál, itt is az utolsó 
fordulóban dőlt el az elsőség 
kérdése, a III-as üzem és a 
Kis.-Kut. csapatai között. Az 
érdeklődés a szurkolók köré
ben most is fokozódott, a csa
patok szép játékkal igyekeztek 
meghálálni a szurkolók bizal
mát. A rangadó mérkőzésen 
kiemelkedett a Kis.-Kut. üzem 
csapatának játéka, Schwibert- 
né vezényletével. E kitűnő já
tékos most is a csapat motor
ja volt, az ellenfél védői te
hetetlenek voltak játékával 
szemben, négy góljával eldön
tötte a mérkőzés sorsát. Vé
gül is a Kis.-Kut. Üzem csa
pata 5:2 arányban győzött a 
III-as üzem ellen. A bajnok

zésével. A Kis.-Kut. Üzem 
együttese szintén magára ta
lált. az elmúlt évhez képest. 
Egységes csapat körvonalai 
vannak kibontakozóban, az 
őszi bajnokságban különös fi
gyelőmmel kell számolni ve
lük az ellenfeleknek. A Szol
gáltató Üzem csapata is ösz- 
szeszedte magát az elmúlt év
hez képest. KISZ, ÉDU csa
patai a várakozásnak megfe
lelően szerepeltek. Játékere
jüket ismerve többre képesek, 
s reméljük, az ősz folyamán 
bizonyítani fognak. A bajnok
ság legnagyobb meglepetését a 
IV. üzem csapata szolgáltatta, 
az utolsó előtti helyezésével. 
A központ csapata, évek óta 
a sereghajtók között található. 
Az őszi szerepléshez viszonyít
va visszaestek. Szerepet ját
szott, hogy két játékosuk sú
lyos sérülés miatt nem állt a 
csapat rendelkezésére. A gól
lövő lista élén változatlanul 
Fredrich Vilmos (III. üzem) 
vezet, 16 góllal.

TAVASZI BAJNOKSÁG 
VÉGEREDMÉNYE 

IX. FORDULÓ
III. üzem 8 7 1 - 35: 8 15
II. üzem 8 4 4 — 19: 7 12
Kut.-Mf. 8 5 2 1 26:17 12
Kis.-Kut. 8 3 2 3 13:15 8
Szóig. 8 2 3 3 18:23 7
EDÜ 8 2 1 5 25:28 5
KISZ 8 2 1 5 17:22 5
IV. üzem 8 1 3 4 12:23 5
Központ 8 1 1 6 10:32 3
Góllövők állása: 16 gólos

Fredrich Vilmos (III. üzem); 
9 gólos Bajomi László (Kuta
tó); 8 gólos Horn László (III. 
üzem).

Kovács Miklós

csapat a hat fordulón keresz
tül mutatott játéka alapján 
megérdemelten szerezte meg a 
tavaszi bajnokság elsőségét. A 
Kutató-Mélyfúró Üzem csapata 
megszerzett két pontjával, be
érte a III-as üzemet, jobb gól- 
különbséggel a második hely
re került. A harmadik helyen 
álló III. üzem csapata a vá
rakozásnak megfelelően szere
pelt. A védelem és a csatár
sor jó, csak egyedül a kapus 
személye vitatható. Eredmé
nyesebben szerepelhetnének, 
ha megfelelő kapus állna ren
delkezésükre. A Szolgáltató 
Üzem eredménytelenségével, 
játékával a várakozáson alul 
szerepelt. Veres Emma, a kö
zönség kedvence, amelyet já- 
téklntelligenciájával és látvá
nyos góljaival érdemelt ki. Je
lenleg kilenc góljával az első 
helyen áll. Az őszi forduló
ban még jobban kell éreznie 
a kaput, ha megakarja tartani 
vezető helyét Schwibertné 
előtt, aki nyolc góljával kö
veti. összegezve a női labda-

Kedvezményes 
tüzelőanyag vásárlás

Megnyílt 
a barkácsholt
A Pécs—Szekszárdi Tü

zelőszer és Építőanyagke
reskedelmi Vállalat igazga
tója, Kabács Béla elvtárs 
tájékoztatót tartott a la
kosságot érintő kérdések
ről, a vállalat fejlesztési 
terveiről. A TÜZÉP június 
5-től, augusztus 15-ig idő
leges tüzelőanyag árleszál
lítást tart, amely megyénk
ben a mecseki brikett szén
féleségnél ötforintos ár
csökkenést jelent. Az ár- 
leszállítás a készpénzes és 
utalványos vásárlásra vo
natkozik. Minden 600 fo
rintos értékű vásárlásnál 
egy sorsjegyet kap a ve
vő. Augusztus 20-án lesz 
a sorsolás, főnyeremény 
egy darab Zsiguli-személy- 
gépkocsi, kisorsolásra kerül 
még, két darab automata 
mosógép, két darab hor
dozható cserépkályha és 
még több értékes jutalom 
tárgy 350 ezer forint ér
tékben. A megvásárolt tü
zelőanyag kiszállításáról a 
vállalat rövid határidő 
alatt gondoskodik. 1973- 
tól nyári-téli idényárak be
vezetését tervezik.

Az építőanyag ellátás te
rén javulás van, egyes 
anyagféleségekből kitudják 
elégíteni az igényeket. Be
tongerendából 15 százalék
kal több van, mint a tava
lyi évben, a tégla ellátás 
is javult, azonban még 
mindig nem elegendő. Ki
elégítő az ellátás és kap
ható: fagerenda, normál
pala, 400-as cement, mész. 
Hiány mutatkozik az 500- 
as cementből (a Beremen- 
di Cementgyár beindulásá
val megoldódik a problé
ma) mészhidrátból, (zöme 
import) parkettából, mo
zaik-lapból, fehér csempé
ből.

A vállalat hálózat fej
lesztésre 1971-ben 2,8 mil
lió forintot, 1972-ben 3 mil
lió forintot fordított. Főleg 
a szolgáltatást fejlesztik. A 
város lakóinak régi igé
nyét elégíti ki, a Citrom
közben nemrég megnyílt 
barkács-bolt, ahol sokféle 
áru várja a vásárlókat. 
Kapható kistételekben ce
ment, mészhidrát, gipsz, 
csempe, farostlemez, desz
ka, ablaküveg, szerszám 
stb. Helyben meg is lehet 
gyalultatni a deszkát vagy 
elvágatni a kívánt méret
re. Építkezéshez talicskát, 
malterhordót helyszínre is 
szállítanak. Az elmúlt év
ben Kertvárosban nyitottak 
üzletet, ahol tüzelőolajat 
árusítanak, idén Meszesen 
a papírbolt helyén nyitnak 
egy hasonló boltot, Sikló
son 15 milliós beruházást 
terveznek és Dunaföldvá- 
ron 1975-ig szintén felépül 
egv üzlet.

A Pécs—Szekszárdi TÜ
ZÉP Vállalat 800 millió fo
rintos kereskedelmi for
galmat bonyolít le és 36 
millió forint a termelési ér
téke. A vállalat célja, hogy 
a lakosság és a közületek 
igényeit, a lehetőségekhez 
képest minél jobban és 
gyorsabban kielégítse.

H. J.-né

rúgó-bajnokság látottait, el
mondhatjuk, hogy megérte a 
fáradozást, mert kellemes szó
rakozást biztosított, mind a 
résztvevőknek, mint a közön
ségnek. Úgy érezzük, a női 
labdarúgás beérőben van, hó
dító útjáról nem szabad el
térni, ennek biztosítéka a já
tékosok akarásában és lelke
sedésében rejlik.

VI.
1. Kis.-Kut.
2. Kut.-Mf.
3. III. üzem
4. Szóig.

FORDULÓ 
6 5 - 1 20: 5 
6 3 1 2 9: 4
6 3 1 2 6: 7 

G - - 6 0:19

10
7
7
0

KERESZTREJTVÉNY
Jules R e n a r d francia realista író egyik aforizmáját idéz
zük rejtvényünk vízsz. 1., 46. és függ. 1. sorában. Bekül
dendő e sorok megfejtése 1972. július 10-ig a szerkesztőség 
címére. A helyes megfejtők között könyveket sorsolunk ki.

VÍZSZINTES: 14. Ilyen lakás 
is van. 15. Takarékoskodik. 16. 
Olasz város. 17. Korszak. 19. 
Halzsák közepe. 20. Avitt — 
keverve. 21. Ilyen pár is van. 
22. Európai nép. 23. Itala. 24. 
Kéretne. 26. Belső rész. 27. 
Női név. 29. Vörös - angolul. 
30. Végtag. 32. L.U. 33. Nagy 
Tamás. 34. Beszéd egység. 36. 
Kalcium. 37. Rangjelző. 39. 
......... -java. 41. Növények szá
las anyaga. 43. Régi űrmérték. 
45. Friss. 49. Római 49. 50.
Hajóhad. 52. Fejfedő. 54. Azo
nos betűk. 56. Ö.T.S.E. 58. 
Ügyeletes, de ilyen oldal is 
van. 60. I.O.A. 62. Biztosító 
anyag. 63. Gazda középen. 65. 
Jólét - hangtalanul. 67. László 
kétharmada. 69. Terítő. 72.
Igekötő. 73................. Boleslov,
város Csehszlovákiában. 75. 
Őrzött terület tartozéka. 76. 
Ereinkben folyik. 77. Piros 
színt. 79. Spanyol város. 80. 
Göngyöleg. 81. Erdő közepe. 
82. Behelyez.
FÜGGŐLEGES: 2. Hitegetett.
3. Város a Spanyol Szahará
ban. 4. Olajféle. 5. Olajozza. 
6. Kevert hit. 7. Római kettő. 
8. Fantázia. 9. T.S. 10. Szülő, 
ll. Idegen mértékegység. 12. 
Tapintom. 13. Szitál. 17. Agi
tál. 18. Spanyol női név. 21. 
Dal — franciául. 25. Éneklő 
szócska. 28. Szippantott. 30.

HÍREK
- A Figyelő gazdaságpolitikai 
hetilap június 7-i számában 
Baranya megyei mellékletet 
adott ki, amelyben ismerte
tik a megye gazdasági és 
a nagyobb ipari üzemek, ál
lami gazdaságok tevékenysé
gét. A melléklet két teljes ol
dalon foglalkozik vállalatunk 
kutatási, termelési és egyéb 
tevékenységével is és közli a 
dolgozóknak biztosított jutta
tásokat.
- Hány bélyeg van a vilá
gon? Ez a kérdés időről időre 
mindig újból felmerül a bé
lyeg szaklapokban, vagy más, 
bélyeggyűjtéssel kapcsolatos 
közlemények szövegében. Most 
a Yvert-katalógus kiadója 
megállapította, hogy 1971. kö
zepéig az egész világon ösz- 
szesen 350 000 bélyeget adtak 
ki. Természetesen ebben nin
csenek benne az egyes bé
lyegek különböző — szín, fo
gazat stb. - változatai.
— Vállalatunknál a központ
ban a legmagasabb a dolgozó 
nők aránya, ezért az 1972. évi 
bérfejlesztéseknél is figyelem
be vették a nőpolitikái hatá
rozat előírásait. Az igazgató
ságon foglalkoztatott nők 83 
százaléka (192 fő) részesült 
bérfejlesztésben. A bérfejlesz
tés mértéke a nőknél 6.2 szá
zalék, míg a férfiaknál 4,2 
százalék volt.

— A Baranya megyei Fogyasz
tási Szövetkezetek Szövetségé
nek Lakásszövetkezeti titkár
sága és a Szentlőrinci Tanács 
V. B. megállapodása alapján, 
Szentlőrincen lakásépítő szö
vetkezet alakul, amennyiben 
legalább 12 jelentkező lesz. 
így az OTP társasház építé
si akció mellett újabb lehe
tőség lesz lakásépítésre. A 
szövetkezeti lakásépítésnek 
kedvezőbbek a hitelfeltételei, 
és a dolgozók saját munká
jukkal is csökkenthetik az. 
építkezési költségeket. Az ér
deklődőknek vállalatunk mun
kaügyi osztályán bővebb fel
világosítást adnak.

J. K.

Vontatottan, csendesen. 31. 
Helvhatározó rag. 34. Kettős 
másralhangzó. 35. Város Ni
gériában. 36. Felfedező angol 
tengerész. 38. Lantán vegyjele. 
39. Kopyhafönök. 40. Ismert 
budapesti egyetem nevének 
rövidítése. 41. RG. 42. Föld
felszín. 44. Kérdő szó. 47. Ma
gánhangzók. 48. Események 
feljegyzésére szolgál. 51. Tüzel. 
53. Helyettesítő, kiegészítő. 55. 
Szovjet Politik ’s. 57. Művé
szeti alkotás. 61 ALAZA. 63. 
Irányt jelölő szó 64. Község 
Pest megyében (fc ’d.). 66. Le
helyez. 68. A germánok főis
tene. 70. Tág. 71. Z.D.Z. 72. 
Ady szerelme. 74. Id'gén női 
név. 76. Erődítmény. i8. Tan
tál. 80. Igekötő.

©

Lapunk június 1-1 számában 
közölt keresztrejtvény hel> es 
megfejtése: Feltörésbe mii-
denkor csak előzetes jelzés é' 
visszajelzés után szabad fel
menni.

Könyvjutalomban részesült: 
Kukái András (II. sz. bánya
üzem), Korb György (Szolgál
tató Üzem), Császár Árpád 
(Szolgáltató Üzem).

JUHÁSZ KAROLY

A SZOLGÁLTATÓ ÜZEMBŐL 
JELENTETTÉK

- A Szolgáltató Üzem üzem
viteli üzemegység Március 21. 
szocialista brigádja és a vil
lamos üzemegység Ságvári 
Endre szocialista brigádja kö
zös munkafelajánlás alapján 
vállalták, hogy a petőci 100 
köbös kompresszor szerelését 
június 30. helyett a Március 
21. brigád 20-ra, a Ságvári 
Endre brigád pedig 24-re be- 
felyezik és üzemelésre átad
ják.
- Vállalatunk új hómarógé
pet vásárolt a téli hóeltakarí
tás biztosítására. Az új gép 
20 méter távolságra .távolítja 
el a hótorlaszokat.
- A Szolgáltató Üzem üzem
viteli üzemegysége megkezdte 
a központifűtés vezetékeinek 
carbantartását, valamint az 
elhasználódott vezetékek ki
cserélését.
- A Szolgáltató Üzem KISZ-
csúcsvezetőségének önálló
szervezésében június 23—24—25- 
én, háromnapos vezetőképzést 
tart Orfűn. A vezetőképzőn 
részt vesznek a KlSZ-alapszcr- 
vezetek vezetőségi tagjai és a 
csúcsvezetőség tagjai.
- Június 4-én a Szolgáltató 
Üzem Kulich Gyula KISZ- 
alapszervezete családos kirán
dulást szervezett. Siklós—Har
kány—Villány volt az útirány. 
Megtekintették a Szabadtéri 
alkotóműhelyt is. A napi 
program színes és jó volt. 
Mindenki nagyon jól érezte 
magát.

©

SZERKESZTŐI ÜZENET 
Tury Gyula (III. üzem),

Kerekes Ferenc (Szolgálta
tó Üzem), Hágen Adám 
(Szolgáltató Üzem), Panov 
József (IV. tizem) elvtár
sak által küldött anyago
kat megkaptuk, köszönjük. 
Leközlésükre, anyagtorló
dás miatt e számunkban 
nem kerülhetett sor.
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A MECSEKI ÉRCBÁNYÁSZATI VÁLLALAT DOLGOZÓINAK LAPJA

IX. ÉVF., 14. SZÁM Ara 5o fillér 1972. JÚLIUS 15.

Ismerjük meg
egymás munkáját!

Nagyszerű kezdeményezés az ÉDÜ és a IV-es bányaüzem egy-egy brigádja között

Vállalatunk legnagyobb üzeme, a IV-es bánya
üzem életének újabb mérföldkövéhez érkezik. A kö
zeljövőben kerül sor ünnepélyes avatására, mely ak
tussal lezárul az a hallatlan erőfeszítéseket igénylő 
szakasz, ami a beruházó, kivitelező és az üzemi kol
lektívák részéről nyilvánult és nyilvánul meg annak 
érdekében, hogy az üzem és kiszolgáló létesítményei 
elkészüljenek.
Az avató ünnepség még 

távol van, de az addig 
megvalósítandó feladatokat 
tekintve rendkívül rövid
nek tűnik az idő. Elég 
itt utalni a következő fel
sorolásra: az étterem szer
ződésben rögzített átadásá
nak határideje május hó
nap volt. Áthidaló megol
dásként az üzem saját erő
ből létesített egy éttermet. 
Ezt az I-es aknától átte
lepült létszámmal alapo
san kinőttük. Az Építőipa
ri Vállalat végre, a napok
ban ideiglenes megoldás
ként melegítős rendszer

Híven a hagyományokhoz

Teljesítettük feladatainkat
Elszaladt az 1972-cs gazdasági év első fele. Ismét 

mód van arra, hogy körülnézzünk portánkon, meg
határozzuk, mi az, amit jól végeztünk ebben a félév
ben, s melyek azok a területek, ahol hiányosságok 
mutatkoznak, ahol nem értük el kitűzött céljainkat.
Bakonyán az 1972-es év 

sok problémával indult. Az 
év kezdetén teljesen bi
zonytalan volt, hogy képes 
lesz-e az üzem feltölteni 
munkáslétszámát, amely 
nélkül az éves terv — 
amely az előzőekhez ké
pest lényegesen feszített — 
irreálissá vált volna. A 
vállalatvezetés segítségével 
az üzemi létszámot sike
rült feltölteni. Az üzem
vezetés pedig, hogy na
gyobb kedvet biztosítson az 
ittmaradáshoz, a II-es 
üzemben is bevezetette a 
kétszakra való átállást, 
mely által a fáradságos éj
jeles műszakot sikerült 
megszüntetni.

További problémát je
lentett, hogy az első fél
év folyamán kellett az 
üzemnek kihajtani a még 
szükséges lanovka vágato
kat, melyek rendkívül drá
gák és műszakigényesek 
voltak. Mindezt pedig úgy, 
hogy az üzem éves tervé
nek időarányos részét tel
jesítse.

A félév végeztével büsz
kén és elégedetten állapít
hatjuk meg, hogy a II-es 
üzem kollektívája teljesí
tette az eléje tűzött fel
adatokat. Nyersércterme- 
lésben 100 százalék feletti 
eredményt ért el az üzem, 
fémtermelését pedig jóval 
100 százalék felelett telje
sítette. Utóbbit elsősorban 
az üregmagasság lecsök
kentésével, azaz az elsze
gényedés csökkentésével ér
tük el. Bizonyos elmaradás 
mutatkozik a vágathajtás 
területén, elsősorban a la

rel átadta az étkezdét.
Az üzem kezdeményezé

sére az aknaház és fürdő
épület között ideiglenes 
autóbusz-parkoló létesült. 
Végleges parkolóhely ki
alakítása a lebontott fel
vonulási épületek helyén 
jelenleg folyik, ami remél
hetőleg bányásznapra elfo
gadható állapotba lesz.

Gyors ütemben készül a 
légaknai depressziós ház 
terve is, melynek kivitele
zése a szellőztetési zavaro
kat hivatott kiküszöbölni. 
A napokban fejeződik be 
az üzemkörnyék durva

novka pályák kihajtása kö
vetkeztében, azonban ez 
nem okoz problémát az 
üzemnek a földtani kész
letek szempontjából.

Lemaradás mutatkozik 
a bányafúrás területén is, 
amely érthető, ha azt te
kintjük, hogy az üzemi fel
tárás nagy részét a leg
különbözőbb, nem kutatási 
célú légvágatok, lanovka 
pályák képezték. Ezek 
miatt sok volt a költözés, 
megnövekedett a mínuszos 
fúrások mennyisége, me
lyek mind-mind rontották 
a fúrás mennyiségét és 
teljesítményét.

Az üzemi költségek 
azonban, a 100 százalék fe
letti nyersére és fém kiló 
termelésnek hála, a rontó 
korrekciók — vágathajtás 
elmaradás, fúrás elmara
dás — ellenére is kedve
zően alakultak. Jóllehet, 
végső számítások még nem 
állnak rendelkezésünkre, 
azonban az előzetes kal
kulációk alapján az üzem 
pályázhat a legmagasabb 
IT (nyereségelőleg) foko
zatra.

Az 1972-es esztendő má
sodik féléve szintén ko
moly feladatot ró a II-es 
üzemi kollektívára. Az új 
vakakna beindulásával meg 
kell kezdeni a mélyszinti 
aknarakodók kihajtását, 
100 méternél hosszabb lég- 
gurítót kell hajtani, és 
ugyanakkor be kell hozni 
az első féléves vágatelma
radást, valamint a fúrás 
elmaradást.

Érdi Krausz Gábor

földmunkája, ahová a Pé
csi Parképítő Vállalat ígé
rete szerint augusztus kö
zepére pázsitszőnyeget va
rázsol.

Utolsóként — de nem 
utolsó sorban —• említem 
meg a gépműhely felépí
tését, amelynek megvalósí
tására a Szolgáltató és a 
IV-es üzem gazdasági és 
társadalmi vezetői szocia
lista együttműködési szer
ződést kötöttek.

Ez az együttműködési 
szerződés többek között 
rögzíti, hogy a Szolgáltató 
Üzem ellátja az építési 
munkák helyszíni műveze
tését, irányítását; vállalja 
az 1-es és 4-es csarnokok 
építését és végleges üze
melésre, július 15-re való 
átadását; szeptember 15-re 
a 2-es és 3-as csarnokok, 
további szakipari munkák 
szerelésére való átadását; 
tereprendezési munkákra a 
IV-es üzem igényeinek 
megfelelő földmunka- \ 
erőgépek biztosítását.

A IV-es bányaüzem vál
lalja: az épületek helyének 
kitűzését; az alapozáshoz 
szükséges összes földmun
ka elvégzését; besegít a be
tonozási munkákba; folya
matosan besegít a felmenő 
falak falazásába, vakolásá
ba stb.; a sűrített levegő 
cső technológiai szerelését; 
szellőztetési berendezések, 
világítás, erőátviteli kábe
lek, villamos technológia, 
gyengeáramú berendezések 
szerelését; csapadékvíz csa
torna kivitelezését, vala
mint a darupálya elkészí
tését és szerelését.

Az üzem dolgozói kol
lektíván, egy emberként 
veszik ki részüket a ki
szolgáló létesítmények épí
tésében. Eddig mintegy 
3500 társadalmi munkaórát 
teljesítettek, de az átadás
ig még bizonyára nemegy
szer kell még segítségüket 
igénybe venni.

Gy. J.

ŰJMECSEKALJAI REGGEL

Foto: Keller
És mennyivel jobb lenne mindenkinek, ha a munka
idő után is ilyen türelmesen, sorban állva várakoz
nánk az üzemeknél a beérkező buszokra. Rajtunk 

múlik!

Régen ismert, hogy a megismerés, a megértés, 
a megbecsülés, a szeretet és más érzelmi és értelmi 
hatásoknak lehet forrása. Érdekes lépést tett most c 
téren két szocialista brigád, amikor a vállalat szo
cialista versenymozgalmának egyedülálló eseteként 
— remélhetőleg nem sokáig — egy külszíni és egy 
bányaüzemi csapat kapcsolatba léptek egymással. A 
két kollektíva az ÉDÜ dr. Münnich Ferenc szocialis
ta brigádja és a IV-es bányaüzem 44-es csapatának 
szocialista brigádja. E kapcsolat alapvető célját a két 
brigád tagjai tömören így fogalmazzák: „Ismerjük 
meg egymás munkáját”.
E kapcsolat kilakulása a 

szocialista brigádvezetők 
vállalati szintű tanácskozá
sán kezdődött. Ezen a fó
rumon vetette fel Pálfi Jó
zsef elvtárs, a dr. Münnich 
brigád vezetője, hogy szí
vesen vennének fel kapcso
latot bányász brigáddal. A 
felszólalás hatására Szí
jártó Imre, a 44-es csapat 
szocialista brigádjának ve
zetője elsőnek reagált, és 
a két brigád a tettek me
zejére lépett.

1972. június 13-án az 
ÉDÜ-ben, majd egy hét 
múlva a IV. bányaüzem I- 
es aknáján találkozott a 
két csapat. Mindkét helyen 
szívélyes fogadtatás, üzem- 
látogatás, illetve bányajá- 
rás, fehérasztal, majd kö
tetlen beszélgetés. A bá
nyász szocialista brigád 
tagjai elmondták, hogy az 
ÉDÜ-ben tett üzemlátoga
tás során nagyon megle
pődtek. Nem gondolták, 
hogy az általuk kitermelt 
érc ilyen hosszú és bonyo
lult utat tesz meg, mire

Üt év alatt 631 megvalósított újítás

39 millió forint megtakarítás
„Az újító mozgalom

nak, mint a dolgozók ön
kéntes tömegmozgalmá
nak célja, a dolgozók al
kotó tevékenységének 
elősegítése, eredményei
nek hasznosítása a ter
melő erők fejlesztése ér
dekében.”

Minden ország gazdasági 
életében jelentős szerepe 
van az újítási mozgalom
nak. A magyar újító moz
galom jövő évben 25 éves 
jubileumi évéhez érkezik. 
Ezideig több mint 5 millió 
újítási javaslatot nyújtot
tak be az újítók, és ebből 
2,5 millió újítást hasznosí
tottak. Az újítók országo
san megközelítőleg 34 mil
liárd forintot takarítottak 
meg, illetve ennyi terme
lési többlet értéket hoztak 
létre, s körülbelül 2 mil
liárd forint újítási díjat 
fizettek ki részükre. Fers

késztermék lesz. Elisme
réssel szóltak a dolgozók 
munkájáról, hogy az ő sza
vaikkal éljek, „az ÉDÜ- 
ben is keményen meg kell 
dolgozni a fizetésért!”. A 
dr. Münnich brigád tagjai
nak többsége először járt 
a bányában. A bányajárás 
alatt Bús János körlet 
párttitkár és Danka Imre 
körlettechnológus, műszaki 
patronáló beszélt a IV. bá
nyaüzem múltjáról, jelené
ről és jövőjéről.

A fehérasztal melletti kö
tetlen beszélgetéseken ke
rült szóba a két brigád 
közti kapcsolat szélesítése.
Sok közös megmozdulás 
körvonalai bontakoztak ki.
A Csertői Gyermekotthon 
meglátogatása, közös kirán
dulás, birkapörköltes pin
cebuli, hogy csak a na
gyobb szabásúakat említ
sem. A két brigád közti 
kapcsolat legjelentősebb ,
pontja az, ami a brigádok az „Ismerjük meg egymás
gazdasági munkájával függ 
össze.

A 44-es csapat tagjai el

Antal elvtárssal vállala
tunk iparjogvédelmi cso
port vezetőjével készített 
interjúban arra kerestük a 
választ, hogy vázlatunk
nál miként alakult az újí
tási mozgalom az elmúlt 
években.

Az elmúlt öt évben hány 
újítási javaslat érkezett 
be az iparjogvédelmi cso
porthoz, és ezekből 
mennyit valósítottak 
meg?
— 1967—72-ig 1296 újí

tási javaslat érkezett be, 
és ebből 631 került megva
lósításra. Ha megnézzük, 
hogy az eltelt idő alatt, 
hogy alakult a beadott ja
vaslatok száma, azt látjuk, 
hogy 1967 után csökkenés 
tapasztalható.

Miben látja az újítási 
kedv csökkenésének 
okát?
— 1967-ig az újítási dí

jat termelési költségből le
hetett fizetni, 1968 óta pe
dig béralapból, vagy ré
szesedési alapból. 1970-ben 
megjelent a 122/72. munka
ügyi miniszter rendelete, 
amely kimondja, hogy újí
tási díjakat csak bér, vagy 
részesedési alapból lehet fi
zetni. Találmányt tovább
ra is termelési költségből 
lehet fedezni, és ha kül
földről „know-how”-t 
vagyis műszaki tapasztala
tot, vagy megoldást vesz 
valamely állami vállalat, 
akkor a külföldi újítónak 
a díjat szintén termelési 
költségből lehet fizetni, ha 
ugyanezt belföldi újítótól 
vesszük, vagy vállalati bel
ső dolgozótól, akkor része
sedési alapból történik a 
kifizetés. Ez nem ösztön
ző a dolgozók részére. Ezen 
kívül az 1968-ban történt 
kategórizálás alapján „A” 
és „B” kategóriába — két 
csoportra — osztották az

mondták, hogy az ÉDÜ- 
ben tett üzemlátogatás so
rán rájöttek, mennyire fon
tos az, hogy megfelelő 
nagyságú ércdarabokat
küldjenek. Igyekeznek 
csökkenteni a meddő kőzet 
mennyiségét, mert látták, 
hogy milyen jelentős több
letköltséget és munkát je
lent ez az ÉDÜ dolgozói
nak. A dr. Münnich brigád 
tagjai pedig a nehéz bá
nyászmunka láttán elhatá
rozták, ezentúl jobban 
megbecsülik a hozzájuk ér
kező ércet és fokozottabb 
figyelmet szentelnek haté
konyabb feldolgozására. A 
brigád tagjai az eddigieken 
kívül még egy jelentős ta
pasztalatot szereztek. Van 
a vállalat külszíni dolgo
zóinak körében egy meg
alapozatlan „nézet” a bá
nyászok fokozott anyagi 
megbecsülését illetően. A 
dr. Münnich brigád tagjai
ban és a cikk írójában, ha 
élt is egy kevés az ilyen 
„nézetből”, e bánya járás 
során eloszlott. Reális az, 
amit bányászaink kapnak, 
esetenként többet is érde
melnek. A két brigád fel
hívással fordul a vállalat 
többi szocialista brigádja 
felé. Csatlakozzatok ti is

münké j át!” mozgalomhoz!
Pétersz László

újítókat. Az „A” kategó
riába tartoznak a műsza
ki fejlesztéssel hivatássze
rűen foglalkozók, ezek újí
tási díjat nem kaphatnak, 
szerződést nem kötnek ve
lük, illetve újításaikért 
alapbéremelésben, pré
miumban, vagy jutalomban 
részesülhetnek. A „B” ka
tegóriába tartozó újítók, 
akik nem hivatásszerűen 
foglalkoznak műszaki fej
lesztéssel, velük szerződést 
kötnek, részükre újítási dí
jat fizetnek. Az újítási 
kedv fokozását segítené 
elő, ha az újítási díjakat 
termelési költségből — 
vagy műszaki fejlesztésből 
fizetnék. Az újítók katego
rizálásában pedig minden 
dolgozónak egyforma jogot 
kellene biztosítani az újí
táshoz, mint például a 
munkához, vagy a pihe
néshez.

Vállalatunknál újítások
ból, találmányokból
mennyi az elszámolt 
eredmény?
1968-ban 12 950 000 forint 

volt az elszámolt ered
mény, s az elmúlt öt év 
alatt összesen 39 millió 
645 ezer forint. Az 1971-es 
évben 8 millió 618 ezer fo
rint az elszámolt ered
mény, s ebből, ha a 'válla
lat nyereségét nézzük, ak
kor körülbelül 10—12 szá
zalék jut a részesedési alap
ra, s ez egy dolgozónak 
körülbelül 170 forintot je
lentett. 1971-ben az egy újí
tásra eső megtakarítás 66 
ezer 500 forint. Vállalatunk 
újításokért kifizetett díjat, 
prémiumot, jutalmat 425 
ezer forint összegben, kivi
telezésre és tervezésre pe
dig a közreműködőknek 106 
ezer forintot biztosított a 
vállalat — fejezte be a tá
jékoztatóját Fers Antal 
elvtárs.

II. J.-né

Világ proletárjai, egyesüljetek!

Társadalmi összefogással az átadásig

Avatásra készül  
a lV-es üzem
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A vállalati szb napirendjén:

A ll-es üzemben folyó agitációs tevékenység
Sokoldalú együttműködés

gyermekeink nevelése érdekében

Ismerkedés

az élettel
Fock Jenő elvtárs egy 

országos tanácskozáson töb
bek között a következőket 
mondotta az üzemi agitá
ciós és propaganda mun
káról : „Legyen sokszínű, 
érdekes, eleven, a sokolda
lú összefüggésekre rámuta
tó és nem árt, ha az okos 
érvelés mellett lelkesít és 
hazafias tettekre buzdít”.

Hogy az üzem nagyon 
sokat lépett előre a fenti 
útmutatások valóraváltása 
érdekében azt az üzem je
lentése, és az azt bemu
tató hangoshíradók —film
híradó és rajzos faliújság 
—• részletek szemléltetően 
bizonyították. Az üzem az 
agitációs munka e terüle
tein a pártszervezet irányí
tása mellett kiemelkedő 
munkát végez. Ebben a tö
megszervezeti szervek 
ugyanúgy kiveszik részü
ket, mint a különböző bi
zottságok, albizottságok. 
Gondot fordítanak ezek 
mellett a tömegkapcsolat
tartás más formáira, így a 
szakszervezeti taggyűlések, 
a termelési tanácskozások 
jó előkészítésére. Általá
ban havonként, egyes te
rületeken kéthetenként 
hívják össze a szakszerve
zeti bizalmiakat. Javult a 
színvonala a bizalmiak és 
tisztségviselők részére szer
vezett politikai foglalkozá
soknak. E többirányú tö
megpropaganda jelentősen 
hozzájárul, hogy az üzem
ben jól megy a termelés, 
keresik és meghonosítják 
az új és hasznos termelési 
és gazdálkodási módszere
ket, jól sikerülnek a ren
dezvények, általában jó, 
összeforrott a hangulat, 
fejlődik az üzemi demok
rácia.

E kétségtelen eredmé
nyek mellett az szb vitá
jából kitűnik, hogy a ha
gyományos agitációs mód
szerek közül jó néhány 
háttérbe szorult, kiesett a 
szakszervezeti bizottság fi
gyelméből, vagy legalább 
is nem fektettek rájuk kel
lő súlyt. Például: a felol
vasóból hiányoznak a min
dennapi lüktetéssel lépést 
tartó plakátok, verseny ki

Továbbképzés Mohácson
A III-as üzem KISZ- 

csúcsvezetősége június 23., 
24., 25-én az alapszervi ve
zetőségek részére tovább
képzést tartott a mohácsi 
vízitelepen, melynek az 
volt a célja, hogy az ifjú
sági mozgalmi tevékenység 
módszertani kérdéseivel 
megismertesse a résztvevő
ket.

Az igényesen összeállí
tott program igyekezett a 
célkitűzéseket valóra vál
tani. Gyulai Sándor KISZ- 
csúcstitkár részletesen be
számolt az üzemi ifjúsági 
szervezet elmúlt évi tevé
kenységéről. Az előadást 
konzultáció követte, me
lyen a vezetőségi tagok vé
leményt nyilvánítottak, s 
javaslatokat tettek a moz
galmi munka megjavításá
ra. Martinkovics Márta, a 
vállalati KISZ-bizottság 
gazdasági felelőse a gazda
sági munka szabályaival, 
tennivalóival ismertette 
meg a reszortosokat. Ba- 
lyi István, a vállalati 
KISZ-bizottság szervező 
titkára a KISZ-ben folyó 
sport- és kulturális tevé
kenységet elemezte, s adott 
hasznos instrukciókat.

A kötetlen beszélgetések, 
valamint a konzultációk 
folyamán sok hasznos kez
deményezés látott napvilá
got, ezek felhasználása ér

mutatások, nem élnek a 
jelszavas agitációs lehető
ségekkel. A szakszervezeti 
tömegoktatás szervezettsé
gét, tartalmi munkáját is 
javítani kell.

Nincs még kihasználva 
az üzemben sem az a le
hetőség, amit a szocialista 
brigádmozgalom a társada
lom formálásában, a poli
tikai légkör alakításában 
jelenthet, kevés és nem 
rendszeres a dolgozókkal 
való közvetlen, kötetlen 
kapcsolat, beszélgetés. Ez 
utóbbiak nem csak XI. üze
mi problémák, sajnos meg
találhatók más területeken 
is.

A testület végül is álta
lánosságban jó színvonalú-

Dilemma
Hát igen, igazság szerint ott 

kezdődött volna, hogy üzem
egységünk KISZ-vezctősége pá
lyázatot hirdetett az ifjúságról 
szóló irományra. Gondolkod
tam a dolgon és ezt követően 
nem történt semmi.

Miért? Magam sem tudom. 
Talán, talánnal válaszolhatnék. 
Fiatal ember nem tud a fia
talokról írni? Kesernyés hall
gatás. Maholnap úgy járok, 
ha bemegyek az Expressz If
júsági Utazási Irodába, hogy 
sajnálkozások közepette felvi
lágosítanak: Elkéstem! Már
nem foglalkozhatunk egymás
sal.

És ekkor, az a bizonyos túl
koros ember belemélyed gon
dolataiba. Hm! Nem vagyok 
már fiatal? Hát idős vagyok? 
Azt sem. Szörnyű helyzet! Ha 
most ezek után a valódi, azaz 
a mai fiatalokat bírálom — 
és sajnos egyre gyakrabban 
ezt teszem — akkor máris ma
gam alatt vágom a fát. Te
hát mégis idős lennék? Nem, 
azt nem fogadom el! Belefáj
dul a fejem. Gyógyszer, víz
zel! Csak ne legyen hideg. 
Hopp. Már megint a témánál 
vagyok. Valamikor nem hiány
zott a tabletta és nem ártott 
a hideg víz se. Megint átes
tem a ló túlsó oldalára. Nos, 
megpróbálkozom a középúttal: 
Egy plusz - egy mínusz. így 
jó lesz, ha igaz. Kiráz a hi
deg! Meddig tart ez még? A 
mínuszok fokozatosan szapo
rodnak. Vagyis megöregedtem?

KELLER GABOR

dekesebbé teszi a KISZ- 
életet, s alkalmazásuk a 
közeljövő feladata lesz.

A résztvevők üzemláto
gatáson voltak a Mohácsi 
Farostlemez Gyárban, ahol 
szíves fogadtatásban része
sültek, jól érezték magu
kat és hasznos tapasztala
tokat szerezhettek az otta
ni KISZ-esek munkájáról, 
akikkel közös hajókirándu
láson vettek részt.

A fiatalokat meglátogat
ták üzemünk vezetői: Cser 
János elvtárs, az üzemi 
pártbizottság titkára, Izsó 
Balázs elvtárs szb-titkárés 
Kocsor Ferenc üzemvezető 
elvtárs. A fiatalok kötet
len elbeszélgetés keretében 
mondták el problémáikat, 
s kaptak választ a feltett 
kérdésekre.

A jelenlevők egyöntetű 
véleménye, hogy a tovább
képzés hasznos volt. A 
csúcsvezetőség a továb
biakban számít arra, hogy 
a hallottakat az alapszervi 
vezetőségek alkalmazni 
fogják, s ezzel remélhető
leg munkájuk színvonala is 
emelkedni fog.

A fiatalok ezúton mon
danak köszönetét az üzem
vezetésnek, hogy e tovább
képzést számukra lehetővé 
tette.

II. I.

nak, eredményesnek érté
kelte az üzemben folyó tö- 
megagitációs tevékenysé
get, elismerését fejezte ki 
a munkában résztvevő ak
tíváknak és különösen a 
tömegkommunikációs esz
közök terén végzett üzemi 
gyakorlatot példaként állí
totta más üzemek felé. A 
készülő határozat a gyen
ge oldalak feltárása mellett 
bizonyára hasznos útmuta
tásokkal szolgál a további 
tevékenységre.

Az szb ezt követően a 
III. üzem munkavédelmi 
minősítését tárgyalta meg, 
majd az idei bányásznapi 
ünnepségek előkészületei
vel foglalkozott.

Tóth Béla

A jó munka jutalma

Hagy Zsigmond 
az ifjúságért 
Érdemérem 
kitüntetettje
Vannak, akik az életü

ket a munkának, a tudo
mánynak, vagy a társada
lom ügyének szentelik. 
Ezek közé tartozik Nagy 
Zsigmond, a IV-es bánya
üzem I. számú Zalka Má
té szocialista brigád veze
tője. A szocialista brigád
vezetők országos tanácsko
zásán az Ifjúságért Érdem
érem KISZ kitüntetésben 
részesült.

Nagy Zsigmond fiatalon 
a társadalmi munkának kö
telezte el magát. Egy haj
dúsági faluból került a 
komlói vájáriskolába, ahol 
a KISZ-szervezetbe való 
felvétele után, a gazdasági 
reszort felelősi teendőket 
bízták rá. Különösen sze
retett szervezni, emberek
kel foglalkozni. A vájáris
kola befejezése után 32-en 
jöttek át Komlóról az ak
kori I-es üzemhez. Munka
társai ügyeinek intézését ő 
végezte. így már az üzem
hez való felvétele napján 
azzal kezdte, hogy a cso
port ügyes-bajos dolgait in
tézte, a biztosítástól a 
KST-ig. Az I-es üzem

KISZ-alapszervezetének 
vezetőségi tagjává válasz
tották, és mint KlSZ-veze- 
tőségi tagot tanfolyamokon 
képezték tovább. 1967-ben 
már párttag, jelenleg a 
III-as körlet pártalapszer- 
vezetének titkára, a válla
lati pb és vb tagja.

Az emberekkel való fog
lalkozás, a szervezés sze- 
retete mélyen él benne. 
Mint szocialista brigád ve
zető, brigádjával állandó 
jelleggel fejtési munkahe
lyen dolgozik. A csapat 
magvát „öregek” — régi 
brigádtagok — alkotják, 
mint például Schmidt Jó
zsef, Morell József szakve
zetők és Kréth Péter, Mo
na Lajos vájárok, akik már 
hat-hét éve dolgoznak a 
csapaton. Olyan összeková- 
csolódott gárda ez — afia- 
talabbakkal együtt — hogy 
ha a munkahely csak egy 
kis lehetőséget ad, megy a 
termelés. Ezt bizonyították 
évek során át azzal, hogy 
mindig a termelő csapatok 
élvonalába tartoztak.

Gyurka Antal segédvá
jár, aki ez év februárjá
ban került a csapatra, a 
következőket mondja:

—■ Csak néhány hónapja 
vagyok itt, de úgy érzem, 
mintha évek óta itt dol
goztam volna. A csapaton

Előrelépés
a patronálás munkában
Lapunkban már hírt ad

tunk arról, hogy az ÉDÜ 
ötéves patronálási szerző
dést kötött a Csertői Álla
mi Gyermekotthonnal. Ezt 
a hasznos segítségadást 
újabb kezdeményezés kö
vette. Az üzem gazdasá
gi és társadalmi vezetői 
több szocialista brigáddal 
együtt ötéves patronálási 
szerződést írtak alá a Bán
ki Donát úti iskolával és 
az Acsádi úti óvodával.

Az iskolát már patronál
ta az ÉDÜ gépészeti KISZ-

belül, nemcsak szakon belül, 
hanem a szakok között 
is meg van az egyetértés. 
Sokan abban a tévhitben 
élnek, hogy egyes csapa
tokat baráti, vagy egyéb 
okokból „futtat” a vezető- 
sé~ Ezeket nemcsak anya
gilag, hanem erkölcsileg is 
jutalmazzák, kitüntetik. 
Nem így van. Kemény 
munkateljesítmény áll a 
csapat, vagy annak egyes 
tagjai elismerése mögött. 
Ezt elsősorban a csapaton 
belüli egyetértéssel, össze
fogással lehet elérni és ez 
itt megvan.

Szavaiból megragad a szó: 
„futtatás”. Bizony eléggé el
terjedt az általa is emlí
tett tévhit: Pedig Gyurka 
Antalon kívül nagyon so
kan tanúsíthatják, hogy 
napjainkban ehhez a „fut
tatáshoz” sok-sok munka, 
teljesítmény kell. Van az 
üzemnél sok jól termelő 
csapat. Vannak olyanok is, 
amelyeken a műszakkere
set magasabb is, mint az 
I-es csapaton. Tagjai kö
zül mégsem került senki 
kitüntetésre. őket talán 
nem ismeri el a vezetőség? 
De igen! Munkájuknak 
megfelelő anyagi elisme
résben részesülnek, de ah
hoz, hogy valaki még ma
gasabb erkölcsi kitüntetés
ben részesüljön, ha úgy 
tetszik, „futtasson” az 
üzemvezetőség, több kell, 
nem is kevés.

Részvállalás társadal
munk nevelésének, formá
lásának ügyeiből, a sza
badidőről, családról, szóra
kozásról való lemondással 
jár. Azok, akik ezt ön
zetlenül, minden anyagi el
ismerés nélkül vállalják, 
megérdemlik társadalmunk 
erkölcsi elismerését. Ezek 
vannak kevesebben.

E kevés közé tartozik 
Nagy Zsigmond eltvárs, aki 
nehéz fizikai munkáján fe
lül, szívvel-lélekkel foglal
kozik az ifjúság nevelésé
vel.

Györkös József

alapszervezete és a Béke 
szocialista brigád. Eddig is 
sok hasznos munkát vé
geztek. Rendben tartották 
a villanyvezetékeket, elvé
gezték a kapuk javítását 
és festését. Részt vettek az 
iskola ünnepségein, úttörő 
avatáskor rajzászlókat ado
mányoztak. Elkészítették és 
felszerelték a honismereti 
szakkör részére a térkép
tartó állványokat.

A szerződés aláírása kap
csolódott a pedagógus nap 
ünnepségeivel. Az iskola 
kapujától úttörők sorfala 
vezet a szépen díszített ta
nári szobába. Az üzem gaz
dasági és társadalmi veze
tőivel együtt ülnek asztal
hoz a Beloiannisz, Kandó 
Kálmán, Marx Károly, Má
jus 1., Kirchoff és Béke 
brigádok képviselői. Az is
kola igazgatónője méltatta 
az eddig végzett patroná
lási tevékenységet, és el
ismerő szavakkal beszélt az 
új szerződés jelentőségéről. 
Bimbó József üzemvezető 
elvtárs a gyermekeink ne
velése érdekében tett kö
zös erőfeszítések érdeké
ben tervezett célkitűzése
ket ismertette. Politikai to
vábbképzés, az iskola tel
jes karbantartása, a külön
böző szakkörök részére fel
szerelések elkészítése és 
még sok konkrét vállalás 
szerepel a szerződés pont
jai között.

Jávori István elvtárs, a 
III. kerület tanácsi kiren
deltség vezetője, városré
szünk első ilyen jellegű, 
nagyjelentőségű szocialista 
együttműködés szimbólu
mának méltatja a szerző
dést és Gábriel József elv
társ, a Városi Tanács mű
velődési osztály vezetője is 
nagyon hasznos és sokat 
ígérő kezdeményezésnek ér
tékeli.

A szerződés elkészítésé
ben és kidolgozásában 
oroszlán rész jutott dr. Ha- 
dobás Béla és Halász Er
nő elvtársaknak.

Hasonló ünnepség között 
zajlott le az Acsádi úti 
óvodával is a szerződéskö
tés, ahol az I-es üzemegy
ség Táncsics, Kandó Kál
mán, Dózsa és Bánki Do
nát szocialista brigádjai 
vállaltak parképítést, fák 
ültetését, udvar betonozá
sát, játékok elkészítését 
stb.

Radó Nándor

ötven társadalmi munkás

A bükkösdi strandért
Tegnap még csak nemes tek részt a munkában Ré- 

elgondolás, ma már elké- vész Mátyás, Ferenczi Ist-
szítésc felé közeledik a 
bükkösdi Hámán Kató le
ánynevelő intézet strand
fürdője.

A IV-es üzem szakszer
vezeti és KlSZ-bizottságá- 
nak kezdeményezésére jú
lius 3-án, délelőttös mű
szak után a III-as körlet 
és négy raktári dolgozó, 
összesen 50 fő társadalmi 
munkás utazott Bükkösdrc. 
A társadalmi munkások az 
intézet parkjában levő 
strandmedence üzembehe
lyezése érdekében Tóth Já
nos bányamérő kimérése 
alapján 200 fm árokásást 
és csőfektetést végeztek.

A körlet idős dolgozói 
közül, fiatalokat megszé
gyenítő lelkesedéssel vet-

Üzemünk különböző 
munkahelyein járva itt-ott 
ismerős-ismeretlen arcok 
tűnnek fel. Valahol már 
láttam ezeket az arcokat, 
de hol? Azután tisztázó
dik minden. A nyári szü
netben munkát vállaló 
diákok ők, akik most kissé 
maszatos arccal, olajos kéz
zel mozognak a gépek kö
zött. És, hogy miért isme
rősök? Talán elég, ha né
hány nevet sorolok fel kö
zülük: Bányász Lívia,
Szupper József, Juhász 
Zoltán, Kárpáti János, Ko
vács Attila, Kovács Zoltán.

Üzemünkben helyes gya
korlat, hogy nyáridőben 
felvesszük dolgozóink gyer
mekeit, akik így több szem
pontból is hasznosan töl
tik el szabadidejük egy ré
szét. Ismerkednek a mun
ka szépségével és nem 
szépségével, a termelő em
ber alkotó tevékenységével 
és néha nem alkotó tevé
kenységével, egyszóval az 
élettel.

Szakmákat, munkalehe
tőségeket ismernek meg és 
egy kis pénzt is keresnek. 
De hasznos ez az ismerke
dés a vállalatnak is, mert 
néhányan a vizsgák után 
is visszajönnek és itt vál
lalnak munkát, most már 
nem csak szünidőre. Ifjabb 
Bánki Nándor és Bugyik Já
nos elvtársak is így kerültek 
először üzemünkbe, akik 
elhagyva az iskola padját, 
most már termelő munkát 
végeznek és nem is rosz- 
szul.

De mit mondanak üzemi 
munkájukról, benyomá
saikról maguk a fiatalok? 
Nem az anyagiak miatt el
sősorban, bár ez sem kö
zömbös — magyarázzák 
munkavállalásukat. Tud
ják, hogy az iskola után 
dolgozniuk kell és az is
kolán kívüli világ más 
mint az azon belüli. Nem 
árt a végleges kilépés előtt 
már ismerkedni ezekkel az 
új körülményekkel, ahol 
életük nagyobb részét kell 
majd eltölteniük. És nem 
rossz érzés az sem, amit 
a jól végzett munka után 
éreznek, hát amikor még 
egy kis dicséretet is kap
nak. Az életre készülnek a 
fiatalok és a legtöbb eset
ben nem rosszabban, mint 
mi az ő korukban.

Csapó Dezső

ván elvtársak, valamint a 
műszak vezetői, Károly 
Imre, Ádám Lajos, Nagy 
Imre aknászok, Acs József 
körlet vezető és Sasvári 
Nándor körletvezető he
lyettes.

A vállalatvezetés a szük
séges csőhálózat kedvezmé
nyes beszerzésével, az 
üzemvezetés a társadalmi 
munkások részére autóbusz 
biztosításával segítette elő 
a nemes kezdeményezést.

Üzemünk gépészeti rész
lege vállalta a csőhálózat 
szerelését, melyen remél
hetőleg hamarosan folyik a 
víz és az intézet lakói még 
a nyár folyamán birtokba 
vehetik strandjukat.

GYÖRKÖS JÓZSEF
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Izgatott arcok a teremben
vizsgáztak az ifjú vájárok

AZ ARANYKOSZORÚS „MECSEK“

Halk zsongás a folyosón, 
izgatott arcok a teremben, 
vájárjelöltek készülnek 
vizsgára a MÉV szállón. A 
közismerten nehéz szakem
ber hiányon igyekszik eny
híteni a vállalat, amikor 
vájárokat képez ki. Az üze
mek számára nagyon fon
tos, hogy jólképzett szak
munkás gárdával rendel
kezzenek, mert a termelési 
eredményeket csak így tud
ják növelni. A jólképzett 
szakemberek a termelésben 
többet tudnak nyújtani, 
mint a kiképzésük előtti 
időben.

A szakmunkásokat vizs
gáztató bizottság elnöke 
Lévai János elvtárs, a NIM 
osztályvezetője, oktatási 
szakfelügyelő, a tantárgyi 
vizsgabizottság elnöke Maul 
Ervin, az 501-es Ipari 
Szakmunkásképző Intézet 
tanára, a bizottság tagjai 
az illetékes szervek, válla
latunk és a II. üzem kép
viselői.

Harminc vájárjelölt vett 
részt négyórás írásbeli és 
kétnapos szóbeli vizsgán. A 
résztvevők közül 29-en 
eredményesen vizsgáztak, 
egy fő nem felelet meg a 
követelményeknek. A hall
gatók jó felkészültségét bi
zonyítja tanulmányi átla
guk, amely 4,1. Dicséret 
illeti ezeket az embereket, 
akik a napi földalatti mun
ka után fáradtan beülnek 
az iskolapadba tanulni, és 
ilyen kiváló eredményt ér
nek el. A legjobb tanuló
kat a vállalat vezetősége 
jutalomban részesítette.

Lévai elvtárs megelége
déssel beszélt a vájárvizs- 
ga eredményeiről, kiemel
te, hogy a MÉV-nél rang
ja van a vájárvizsgának. 
Az oktatáshoz a feltétele
ket a vállalat vezetősége 
biztosította. Korszerű tan
termekben, megfelelő mód
szerekkel, magas szinten 
történik a vájárképzés. Igé
nyes és jó az előadói gár
da, tudnak és szeretnek ta
nítani.

Kiemelkedő munkát vé
gez a vállalat személyzeti 
osztály oktatási csoportja. 
Maul Ervin tanár elmond
ja, hogy 1967 előtt nem 
voltak kötelező tantárgyi 
vizsgák. Az 1967-ben meg
jelent rendelet kimondja, 
hogy csak az a hallgató 
kerülhet szakmunkás vizs
gára, aki a tantárgyi vizs
gákon megfelelt. A leendő 
vájároknak szakrajz, szám
tan, bányaművelés, bale
setelhárítás, bányagépészet 
és robbantástechnikából 
kell vizsgát tenni.

A vájártanfolyam hall
gatói közül Illés Gábor, a 
II. bányaüzem volt segéd
vájára kitűnő eredménnyel 
vizsgázott, ezer forint pénz
jutalomban részesült. 1964- 
ben lakatos szakmunkás
ként került az üzembe, 
majd csillés, segédvájár és 
most vájár lett. Neki mit 
jelent a vájár vizsga? Két 
év gyakorlati munka után 
szakvezető, vagy csapatve
zető vájár lehet, ezen kí
vül tíz százalékos kereset- 
növekedést (500—600 fo
rint) és jövőre az aknász
képző technikumban jó 
alapot az induláshoz. Sze
rinte nem volt nehéz a 
vizsga annak, aki tanult, 
mert az elméleti kérdések 
a gyakorlati munkához 
kapcsolódtak, de vizsga
drukk azért volt. Jelenleg 
egy három szintet összekö
tő vágatban dolgozik, 50 
fokos dőlésben, s ez a 
munka megköveteli a szak
értelmet. Illés elvtárs a 
most végzett társai nevé
ben köszönetét fejezi ki a 
H, bányaüzem és a válla

lat vezetőségének, hogy le
hetővé tették a szakmun
kás tanfolyam elvégzését.

A szakmunkás vizsgán 
elért eredmények is bizo
nyítják, hogy a fizikai dől- I 
gozók messzemenőkig |

Fontos igazgatói utasítás
Az utóbbi időben néhány fontos, a dolgozók széles 

rétegét érintő igazgatói utasítás került kiadásra. Az 
utasítások teljes szövegének ismertetésére nincs lehető
ségünk, ezért csak a tartalmukra utalunk az alábbiak
ban;

1. A 9/1/1972. sz. igazgatói utasítás a dolgozók egész
sége, vagy testi épsége sérelméből eredő károk megté
rítésével foglalkozik. Az igazgatói utasítás előírja a vál
lalat és a dolgozó feladatát a kárigény bejelentésével 
kapcsolatban, közli az alkalmazandó nyomtatvány-for
mákat is. 1972. április 1-től a jogügyi önálló osztály fog
lalkozik a dolgozók egészsége, vagy testi épsége sérel
méből eredő károk intézésével. Az osztály határozatho
zatali jogkört is kapott ebben a tárgykörben.

2. A 10/1/1972. sz. igazgatói utasítás módosítja a hű
ségjutalomban nem részesülők bányásznapi törzsgárda 
jutalmazási rendszerével foglalkozó 16/1/1971. sz. igaz
gatói utasítást. A módosítást szükségessé tette az ápri
lis 1-től életbelépett vállalati szervezeti és működési 
szabályzat kiadása, valamint az új besorolási rendszer, 
amely a munkaköri elnevezéseket megváltoztatta.

lalkozik a 11/1972. sz. igazgatói utasítás. Vállalatunk 
minden dolgozójának közös érdeke a társadalmi tulaj
don védelme, mivel a közömbösség, károkozás a dolgo
zók anyagi helyzetét is érinti. A nevelő és felvilágosító 
munka, valamint a társadalmi szervek segítségével már 
eddig is komoly eredményeket értünk el a társadalmi 
tulajdon védelmében, de hiányosságok is előfordultak. 
Az igazgatói utasítás részletesen előírja a témával kap
csolatos feladatokat és határidőt szab azok végrehajtá
sára. Az utasításban foglalt feladatok végrehajtását a 
belső ellenőrzési és a rendészeti önálló osztályok fogják 
ellenőrizni.

J. K.

Célunk: a legjobbak közé kerülni

3. A társadalmi tulajdon fokozott védelmével fog- s az> h°Sy beteg kollega

A III-as üzem 31-es vá
gathajtó csapata az el
múlt esztendőkben nem 
tartozott a kiemelkedő 
teljesítményt elérő csa
patok közé. Sőt, a kol
lektív szellemmel is ko
moly problémák voltak. 
A vállalásokat nem vet
ték komolyan, nagyfokú 
széthúzás volt tapasztal
ható. Az akkori nehézsé
gekről, a hullámvölgyből 
való kilábalás körülmé
nyeiről a mostani mun
kamenetről beszélgettem 
Bus Béla csapatvezető 
vájárral, a 31-cs csapat 
vezetőjével.
— 1968 óta veszünk részt 

a brigádmozgalomban. Az 
első két évben negatív ér
tékelést kaptunk, s ez egy
értelműen jelzi, hogy bi
zony komoly problémák 
voltak a csapaton belül. 
Persze, akkor ezt másként 
láttuk. 1970 márciusában 
majdnem kenyértörésre ke
rült sor köztünk és a kör
letvezetés között. Komo
lyan foglalkoztunk azzal a 
gondolattal, hogy átme
gyünk Bakonyára. Úgy 
éreztük, hogy igazságtala-

igénylik és ki is használ
ják a továbbtanulás adta 
lehetőségeket, mint szak
mai, mint politikai és kul
turális vonatkozásban.

H. J.-né

Együttes erővel
nul szenvedünk hátrányt 
— mondja Bus elvtárs.

—• Kissé keserű szájíz
zel, de végül is maradt a 
csapat. A körlet- és üzem
vezetés ezután nagyobb fi- 
gvelemmel kísérte a csapat 
tevékenységét, megadta a 
kollektívának a kellő se
gítséget (új munkahelyet, 
rakodógépet kaptak stb.).

— Rájöttünk, hogy nem 
kiszúrásról van szó, csu
pán nagyobb összefogásra 
és munkaintenzitásra van 
szükség. Aki ezt nem ér
tette meg, attól megvál
tunk. A maradó emberek 
hangulata megjavult, a 
munkához való hozzáállás 
is megváltozott. Természe
tesen ez nem volt gyors 
folyamat. Türelemre, meg
értésre volt szükség, hogy 
a kollektíva újra összeko- 
vácsolódjék.

Aki valaha is foglalko
zott emberekkel, az tud
ja, hogy milyen nehéz egy 
szétzilált, rendszeresen 
bumlizó társaságot megint 
ütőképes kollektívává ten

Anyag- és Áruforgalmi 
Főosztály központi fatele
pe. Itt dolgozik a vállalat 
egyik igen fontos munkát 
teljesítő kollektívája. A 
következőkben szeretnénk 
bemutatni azokat az em
bereket, akik mindennapi 
lelkiismeretes munkájuk
kal biztosítják a bánya
üzemek számára a szük
séges megmunkált fát. Két 
brigád együttes, összehan
golt munkájára van szük
ség e feladat ellátásához. 
A Mecsek brigád a meg
munkáló gépeket kezeli, s 
a Május 1 brigád feladata 
e gépek „etetéséhez” biz
tosítani a faanyagot.

A Mecsek brigád nyolc
szoros szocialista brigád, 
amely 1971-ben és 1972-ben 
két ízben bizonyult méltó
nak az aranykoszorús cím
re, s lett ezzel a főosztály 
legjobb kollektívája.

Gazdasági munkájukat 
kiválóan, egyenletesen, jó 
színvonalon végzik. Immár 
harmadik éve naponta 2 
százalékkal több anyag 
megmunkálását végzik el a 
gépekre előírt normánál. 
Igen nehéz feladatuk az 
újonnan elkészült gatter 
bejáratása is, melyen saját 
üzemeink részére, de más 
vállalatoknak is fürészelést 
végeznek.

A brigád tagjai szocia
lista megőrzésre vették át 
azokat az igen értékes gé
peket, melyeken dolgoz
nak, s így maguk végzik 
el — eddig teljes sikerrel 
— azok javítását, karban
tartását.

Munkájuknak nem csak 
mennyiségét, hanem minő
ségét is dicséret illeti, hi
szen a megmunkálás minő
ségére reklamáció nem ér
kezett a bányaüzemektől. 
Igen jó a kollektíva a „ci
vil” életben is. Ezt bizo
nyítják a jó hangulatú csa
ládi jellegű összejövetelek,
jukat helyettesítik, segítik 
otthoni feladatok ellátásá
ban is.

Kiemelkednek a társa
dalmi munka végzésében 
is. 1972. első félévében 1126 
társadalmi munkaórát tel
jesítettek. Ennek egy ré
sze a fatelep csinosítása, 
karbantartása volt. A 
munka nagyrészét a patro
nált óvodában, iskolákban 
végezték. Ugyanis az Épí
tők útja-i óvodát és isko-

ni. A közös összefogás vé- 
gülis pozitív eredményre 
vezetett. Megnyugodtak a 
kedélyek, s a csapat fel
zárkózott. Januárban 106, 
februárban 133, március
ban 124, áprilisban 132 szá
zalékra teljesítették tervü
ket. Három napon túl gyó
gyuló sérülés az utóbbi há
rom évben nem volt a csa
paton.

Bus elvtárs a jelenlegi 
problémákról is beszélt:

— A csapat „felhozása” 
igaz, nagyjából sikerült, 
azonban a munka minősé
ge még kifogásolható. Ezen 
szeretnénk javítani. A csa
pat rakodógépének felújí
tásával, s egy-két új fúró
gép beszerzésével —• úgy 
érzem — a teljesítményün
ket is tudnánk fokozni.

Ha továbbra is ilyen lel
kiismeretesen dolgoznak, s 
tudnak és akarnak újítani, 
akkor ott lesz a helyük a 
legjobbak között. Kíván
juk, hogy ez minél hama
rabb sikerüljön nekik.

Herendi István

lát, a Tüzér utcai Szociá
lis Otthon öregeit, s a 39- 
es dandár úti iskola egyik 
úttörő raját patronálják, 
mely nevüket viseli. Az 
öregeket negyedévenként 
látogatják, segítenek nekik. 
A gyerekeket a gyermek
napon vendégelték meg. A 
Mecsek úttörő raj az ava
táson a brigádtól kapta 
meg a raj zászlót.

Július folyamán egy fő 
két hétig fog dolgozni a 
III. kerület egyik óvodájá
nak építésén, társadalmi 
munkában, s ez alatt a 
többiek végzik el üzemi 
munkáját, összeállítás alatt 
vannak az üzemi fórum 
kérdései is, melyekre a fő
osztályvezető és a párttit
kár elvtársak fognak vá- 
lasznolni. A brigádtagok 
egyéni vállalásokat is tel

Szocialista módon dolgozni

A kompresszor határidő előtt elkészült
Előző számunkban a hír

rovatban egy rövid hírben 
jelentettük, hogy a Szol
gáltató Üzem Március 21. 
és a Ságvári Endre szocia
lista brigád közös vállalást 
tett, hogy a petőci 100 kö- 
bös kompresszor szerelését 
június 30. helyett 24-re be
fejezik. A híranyag nyom
dába küldése után aggodal
mak voltak üzemünkben: 
kár volt a felajánlást le
közölni és ha közbejön va
lami?! Most már megnyug
vással jelenthetjük, a két 
szocialista brigád helytállt 
szavának, a szerelést 23-án 
befejezte. E munkáról a 
brigádok tagjainak példás 
helytállásáról beszélgetünk 
most Bányász István és 
Balogh István üzemegység
vezetőkkel. —• Valóban nem 
volt sima a határidő előtti 
teljesítés. Több zavaró kö
rülmény jelentkezett, de az

Hírek a világ urániparából
A nyugati világ legnagyobb uránipari létesítménye

A délnyugat-afrikai Ros- 
singnál létesülő bányák 0,1 
százalék U3O8-nál gyen
gébb ércből napi 20 000 
tonnával látják el a fel
dolgozó művet, amelynek 
kibocsátó kapacitása évi 
5000 tonna U3O8 (koncent- 
rátum) lesz. A beruházás 
becsült volumene 140 mil
lió dollár. A létesítmény 
megépítésében három an
gol cég mellett az NSZK 
is érdekelt, amely már az 
előkészítő érckutatásba 1,5 
millió dollárt fektetett be. 
Egy nyugatnémet magán- 
vállalat a Rossing Uránium 
Ltd. cég részvényeinek 10 
százalékát kívánja meg
szerezni 19 millió dollár
ért, ami előnyös feltételek 
mellett biztosítaná számára 
évi 750—1000 tonna U3O8 
beszerzését. Eddig az 
NSZK kormánya 8 millió 
dollárt fordított a nyugat

A kapitalista világ urániparának jellemző adatai 
1000 tonna U3O8

Ipari Raktári 
Ország, vagy £rc készlet Termelés Szükséglet
országcsoport Részlet (1970) 1970 1975 1980 1970 1975 1980

USA 220,4 45,4 11,6 21,3 23,1 5,5 16,7 30,8
Dél-afrikai
Köztársaság 272,2 10,0 3,7 5,2 8,2 __ __ 0,4
Kanada 181,4 8,6 3,6 7,0 8,6 0,2 0,5 1,0
Ausztrália 136,1 2,1 0,3 1,4 5,0 _ _ 0,1 0,4
Franciaország,
Niger,
Közép-Afrika 68,0 12,7 2,0 3,6 5,4 0,9 1,1 3,2
Japán — — __ — 1,8* 0,7 2,4 4,5
Egyéb 29,0 — 0,5 1,8 1,8 3,0 8,5 9,2

összesen 907,1 79,0 21,7 40,3 53,9 10,0 29,6 49,5

♦Nigerből (Ref. Szborny... 1972., 4. SZ., 4V62)

jesítenek. Két fiatal falusi 
KlSZ-alapszervezetnél is 
dolgozik, s a többiek is be
kapcsolódnak lakóterületük 
társadalmi munkaakcióiba. 
Például önkéntes tűzoltók, 
lakóbizottsági elnök stb. 
1971-ben november 7. tisz
teletére kommunista szom
batra hívták fel, eredmé
nyesen, a főosztály dolgo
zóit. A Dián Ferenc vezet
te brigád valamennyi tag
ja aktív résztvevője a 
párt- és szakszervezeti po
litikai oktatásoknak.

Elért eredményeikkel, 
úgy érezzük, nem csu
pán az Anyag- és Árufor
galmi Főosztály többi dol
gozója, hanem a vállalat 
egyéb területén tevékeny
kedő kiváló brigádok kö
zött is megállják helyüket.

H. Gy.-né

összefogás, az adott szó kö
telezettsége sokat, nagyon 
sokat segített.

Arra a kérdésemre, hogy 
kik emelhetők ki e jelen
tős munka elvégzésében, 
mindkét vezető elvtárs leg
szívesebben a két részleg 
valamennyi dolgozóját fel
sorolta volna, akik akár fi
zikai, akár műszaki beosz
tásúak voltak, tudásuk leg
javát adták. Ugyanez 
mondható a kompresszor 
kezelő és karbantartó elv
társakról. A tervek készí
tésében, az előkészületek 
során Erb László műveze
tő, Szilágyi Géza és Bu
gyik János szerelők, a ki
vitelezésben Bíró János és 
Pucher József elvtársak ér
demei emelhetők ki, de 
hangsúlyozva, hogy mind
két kollektíva többi tagjai
val egyetemben.

Hágen Ádám

német mangáncégek kül
földi uránérclelőhely kuta
tásaira. Szokás szerint 
ugyanis az NSZK kormá
nya minden, az uránérc 
kutatással kapcsolatos 
konkrét költségek 75 szá
zalékát magára vállalja. 
Ezt a dotációt elvben meg
kötések nélkül adja, de ha 
a kutatás eredményeként 
megnyitnak egy új lelő
helyet, a magáncég köteles 
azt visszafizetni, vagy a 
dupláját befektetni újabb 
érckutatásokba. A rossingi 
lelőhely kiaknázásában 
résztvenni kívánó nyugat
német magánvállalkozás 
részére azonban a kor
mány megtagadta a pénz
ügyi garanciát azért, mert 
politikai tényezők figye
lembe vételével ezek a tő
kebefektetések nagy koc
kázattal járnak. (Nuclear 
Industry, 1971. N° 1. 48.)
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Hódít o nöí labdarúgás

Szigetváron is győzelem
Az Ércbányász női nagypályás válogatottja június 25-cn, 

az Ércbányász sporttelepén 5:1 arányban győzött Szigetvár 
válogatottja ellen. Július 2-án került sor Szigetváron a visz- 
szavágó mérkőzésre a Szövetkezeti napok ünnepsége keretén 
belül. Az Ércbányász lányok imponáló és magabiztos já
tékkal 4:0 arányban győztek, a mérkőzés végén a közön
ség nagy tapssal jutalmazta a csapatok szép játékát. Gól- 
lövők: Veres Emma 3, Gyurák Katalin 1.

Ahol a jövő bajnokait nevelik

Tizenévesek az orfűi tavon

A kosárlabda bajnokság-, 
ban is végétért a tavaszi 
küzdelem. A hazai együt
tes a tavaszi bajnokság vé
gére is megőrizte veretlen
ségét, és ezzel megszerezte 
az első helyet. Érthető az 
az öröm, amely áthatja a 
vezetőket és játékosokat e 
szép siker után, de a vég
küzdelem még vissza van. 
Véglegessé csak úgy vál
hat, ha az őszi bajnokság
ban győztesként hagyják el 
a pályát Bátaszék és a Pé
csi Postás csapatával szem
ben. Kedvező az őszi sor
solás, mert az Ércbányász 
hazai pályán fogadja az 
erősebb csapatokat és vi
dékre gyengébb csapatok
hoz utaznak. Kovács Jó
zsef szakosztályvezető el
mondotta, hogy a felké
szülés az őszi bajnokságra 
augusztus 1-én kezdődik. 
Esy játékosuk megvált az 
egyesülettől, és folyamat
ban van még egy játéko
suk elmenetele továbbta
nulás miatt. Mindezek el
lenére — mondotta Kovács 
elvtárs — bizakodva te
kintünk az őszi bajnokság 
elé, természetesen sok függ 
szeptember 3-án a Báta
szék, majd egy hét múlva 
a Pécsi Postás elleni mér
kőzés eredményeinek ala
kulásától.

Július 16-án
Mérkőzések 
az Országos Bányász 
labdarúgó-bajnokság 
döntőbe jutásáért

Kedves találkozó színhelye 
lesz július 16-án az Ércbá
nyász sporttelep kézilabda pá
lyája. Itt kerül sor az Orszá
gos Kőolaj, Bp. Aknamélyítő 
és a Mecseki Szénbányák kis
pályás labdarúgó csapatainak 
részvételével az országos dön
tőbe jutásáért kiírt selejtező 
mérkőzéseinek lejátszására. A 
csoport győztese részt vesz 
szeptember 16-17-én a MÉV 
tömegsport bizottsága által 
rendezendő labdarúgó-bajnok
ság döntőjén. Csapatok sorso
lása július 16-án 10 órakor: 
Országos Kőolaj-Bp. Akna
mélyítők; 11.10 órakor: Mecse
ki Szénbányák-Országos Kő
olaj; 12.10 órakor: Bp. Akna- 
mélyítő—Mecseki Szénbányák.

Több mint három éve, 
hogy a Pécsi Ércbányász 
SC átvette a Pécsi Vízügyi 
Igazgatóságtól az anyagi 
nehézségekkel küzdő ka
jak-kenu szakosztályát. 
Ideális otthont kaptak az 
orfűi vízitelepen, a sport
kör és a vállalat vezetősé
ge biztosította számukra a 
zavartalan edzési és ver
senyzési feltételeket. Az 
elmúlt három év nem nagy 
idő, de kemény és kitar
tó munkával eltölteni 
többnek tűnik. Soknak tű
nik ez az idő azért is, 
mert egy kicsit várat ma
gára a siker is, a verseny
zők fiatalok. Tizenévesek.

Nincs elég hajó? — kér
dezem a mellettem álló 
Csaba András mestered
zőt. — Negyvenhat ülő
helyünk van öszesen, saj
nos ez kevés szakosztá
lyunk 129-es létszámához 
képest. Most van folya
matban a hajók vásárlása, 
amely remélhetőleg nagy 
mértékben csökkenti gond
jainkat.

Közben a mester indít, 
időt mér, utasítást ad a kis 
nebulóknak, akik példás 
fegyelemmel végzik az ed
zés feladatait. Jóleső az a 
példás fegyelem, amit itt 
tapasztaltam. Az egyik ti
zenéves leányka kiszáll a 
kajakból és odajön az ed
zőhöz, engedélyt kér, hogy 
öltözőjébe menjen. Érthető 
a fegyelem szigorú betar
tása, hiszen a munka ja
varésze a vízen történik.

Eredményeik alig ismer
tek, pedig jó pár verse
nyen már figyelemre mél
tó helyezéseket értek el. 
Többek között'két országos 
középdöntőn szerepeltek és 
1985 nevező közül be
kerültek a legjobb 18 közé. 
— Számukra, elsősorban a 
versenyek légkörének meg
szokása és a tanulás az 
elsődleges cél — mondja 
Csaba András.

Említene pár jobb ver
senyzőt, akikkel hamaro
san találkozhatunk?
— Csaba László és Nagy 

Dezső csapattagokról rövi
desen hallhatunk a fiúk 
közül. A lányoknál Nagy
falusi Erika az, akinél, ha 
fejlődésébe nem áll be tö
rés, a válogatottságig is vi
heti. Van még pár ver
senyzőnk, akik nagyon fia
talok, de tehetségük bízta
tó a jövőt illetően.

Az Országos Szövetség fi
gyelemmel kíséri a szak
osztály munkáját és 
eredményességét. Ez mi
nek köszönhető?
—■ Elsősorban az elért

eredmények alapján figyel
tek fel ránk és kísérnek 
figyelemmel bennünket, 
ennek elismerése, hogy kü
lönböző versenyek megren
dezésével bízzák meg szak
osztályunkat.

Mikor lesz a legközeleb
bi verseny?
— Augusztus 25—27. kö

zött rendezzük meg a vi
dék bajnokságát.

Ezzel kapcsolatban me
rül-e fel probléma?
— Sajnos igen, a jelen

legi stég nagyon kicsi, nem 
alkalmas nagyobb verse
nyek megrendezésére. Fon
tos lenne egy új stég elké
szítése 20x5 méteres méret
ben.

A szakosztály létszáma
129 fő, hogy oldják meg 
az edzéseket?
— A versenyzőket A, B,

C és vegyes kategóriába 
osztottuk. Az A csoport 
mindennap, a többi csoport 
2—3 alkalommal edz he
tenként. Egy edzésen álta
lában 35—40 fő vesz részt, 
mivel ennyi az autóbusz 
befogadó képessége.

Az elmondottakkal egyet
értett Emma Piroska is, a 
szakosztály intézője. Társa
ságában ismerhettem meg 
új elhelyezésüket a tópar
ton, amelyet a sportkör vá
sárolt meg a tanácstól, 
hogy ezáltal is elősegítse, 
és jobb körülményeket biz
tosítson az egyre fejlődő 
és jó eredményekre törő 
versenyzők részére.

Kovács Miklós

Nemzetközi
autómodellező verseny
Július 1-2-án került megren

dezésre az Ércbányász model
lező pályán a szocialista or
szágok nemzetközi autómodel
lező versenye. Az első napon 
Örkényi az 1,5 köbcentis ka
tegóriában új Európa-csúcsot 
állított fel 191 km/óra telje
sítménnyel. A 10 köbcentis ka
tegóriában is folytatódott a 
magyar' siker. Bogdán az el
ső helyen végzett 240 km/óra 
teljesítménnyel. Vasárnapi 
eredmények alapján, az össze
tett csapatversenyben a Szov
jetunió szerezte meg az első 
helyet 2394 ponttal. Magyar- 
ország csapata a második 1884 
ponttal, megelőzve Bulgária 
736, Lengyelország 495 és Cseh
szlovákia 441 csapatait.

K. M.

- Kevés az áruválaszték a 
büfében. Az Anyag- és Áru
forgalmi Főosztály büféjében 
sok esetben nincs sütemény, 
vaj, sajt és egyéb árufélesé
gek. 250 dolgozó jár reggelizni 
a büfébe és néha reggeli he
lyett csak bosszúsága van. 
Kérjük az illetékeseket, hogy 
változtassanak ezen a helyze
ten!

- 80 vállalati dolgozó tett moz
donyvezetői viszgát az elmúlt 
napokban. A bizonyítvány ak
kumulátoros és felsővezetékű 
mozdony vezetésére jogosít.

- Júniusban Budapesten ülé
sezett a II. Nemzetközi Bá
nyamérési Konferencia. A 20 
ország résztvevője között, vál
lalatunk részéről is jelen volt 
nyolc bányamérő-mérnök az 
egyhetes tanácskozáson.

- Június hónapban megtör
tént a II. üzemi lanovka utol
só szakaszának sikeres lyu
kasztása is. Ezzel a 927,6 fm- 
es ferde vágat bányászati 
munkálatai befejeződtek.

A SZOLGÁLTATÓ ÜZEMBŐL 
JELENTIK

- Az üzem szakszervezeti bi
zottsága családos kirándulást 
szervez 16-án Fonyódra külön- 
vonattal.

KULTURÁLIS rendezvények 
vállalatunknál, 

JÚLIUS MÁSODIK felében 
MÉV Ságvári Endre Művelődési Iláz

16-án 18-22 óráig: Ifjúsági
klubest gazdag szórakoztató 
programmal.

18- án 18 órakor: Egy csepp 
víz című természettudományi 
kiállítás megnyitása. (Nagyte
rem.)

19- 20 óráig: Természettudo
mányos filmek vetítése a hely
színen.

19-én 17 órakor: (Szocialista 
brigád klub.) Játék, pihenés, 
kikapcsolódás. (Vidám műsor
ral egybekötött szórakozás.)

26-án 16.30 órakor: Pécsi mú
zeumok megtekintése idegenve
zetővel. Panoráma busz indul 
a Ságváritól 16.30 órakor, visz- 
szaérkezik 19 órakor. (Gyer
mekek csak szülővel vehetnek 
részt.)

HORGÁSZ HÍREK

- Vállalatunk horgász egye
sülete június 18-án háziver
senyt rendezett a Pécsi tavon. 
A felnőtt kategória első he
lyezettje Nagy Sándor lett, 
négy kilogrammos amurral. 
Balla Lajos második, Schmidt 
Ferenc harmadik helyezést ért 
el. Az ifjúsági kategóriában 
Bánó László első, Aki Tibor 
második helyezett lett.

- ötnapos ifjúsági horgász tá
bort szervezett Mohácson jú
nius 19-töl vállalatunk horgász 
egyesülete. A kellemes időtöl
tés mellett a fiatalok horgász 
szenvedélyüknek is hódolhat
tak.

- Az 1972. évi országos hor- 
guszversenyen — amelyet Szé
kesfehérváron rendeztek - Ba
ranya megyét öt fő képvisel
te. Horgász egyesületünk mun
kájának elismerését jelképezi, 
hogy mind az öt versenyző, 
egyesületünk tagja volt.

- A jugoszláviai apatini hor
gász egyesület a hagyományos 
Horgász Esték-re a megyei in
tézőbizottságot is meghívta. A 
július 8-1 és 9-i rendezvényen 
az intézőbizottság képviseleté
ben horgász egyesületünk kö- 
vetkéző tagjai vettek részt: 
Aki Ferenc, Bencze György, 
Itácz Gyula, Nagy Sándor. A 
látogatás tovább erősítette az 
egyesületek kapcsolatát.

J. K.

MÉV SZÄLLÖ MOZIMŰSORA

Július 14-én: Funny Girl I.— 
II. rész. (Amerikai filmmusi
cal.)

Július 17-én: A sípoló macs
kakő. (Magyar film.)

Július 21-én: Mr. Tibbs nyo
moz. (Amerikai film.)

Július 24-én: Nyirfaliget.
(Lengyel film.)

Július 28-án: A legszebb fér
fikor. (Magyar film.)

Július 31-én: Egy kínai vi
szontagságai Kínában. (Fran
cia filmvígjáték.)

Filmvetítések a munkásszál
lón minden hétfőn és pénte
ken este fél 7 órakor a C- 
épület II. emeletén.

A vállalat szocialista brigád
jai kérésére, a műsortól elté
rően külön filmek vetítését is 
vállalja a szálló gondnoksága, 
a szállón levő moziteremben 
(20-70 darab jegyigény esetén). 
Jelentkezni lehet: Fischer Je
nő szálló vezetőnél.

SZERKESZTŐI ÜZENET

Következő munkaértekez
letünket július hó 2G-án 
tartjuk 14.30 órakor a szer
kesztőség helyiségében.

Minden hétfőn és pénteken 
játékfilm vetítés.

Rádiós tanfolyamok indulnak 
szeptembertől: elektrotechnika, 
rádió-távirász, eszperantó rá
diós tanfolyam, URII-tanfo- 
lyam, úttörők számára ifi szak
körök.

A nyár folyamán kollektív 
és ifi adóállomásaink működ
nek, valamint a barkácsolók 
rendelkezésére áll a rádiós 
műhelyünk!

Dolgozók általános iskolájá
ba; orosz, német, angol, fran
cia, eszperantó kezdő tanfo
lyamra; zeneóvodába beiratko
zás július 15-től szeptember 
1-ig.

Nyílt levél 
horgászügyben

V" állalatunk cs ma 
’ guk a horgászol 

is nagyon sok anyagi ér 
téket és öröm leli mun 
kát fektettünk be a pé 
esi tó létesítésébe. Örö 
műnkre a tó elkészült 
most már van hová men 
ni horgászni. Sajnos a 
örömöt sokszor űrön 
váltja fel, mert egy fon
tos kérdés tisztázása, 
jogi lerendezés elmarad!

Ilogy is állunk most 
Lehet, hogy egyesek a2 
mondják, hogy ez kicsi 
erős, mégis el kel mon 
dani, félünk, hogy eg 
szén napon nem tudun 
leülni a partra, mert ki 
néznek bennünket. Ug 
hiszem, helyes volna le? 
alább most tisztázni ei 
a kérdést, nem is beszé 
ve arról, hogy a halállf 
mány is megfertőződöt 
Szeretnénk legalább ot 
honosán érezni magúi 
kát. mert ilyen köriilmi 
nyék között a hétvégi p 
henés nem nilicnés, csa 
bosszankodás.

KEREKES FERENC
Szolgáltató Üzem

TÜKE PARÁOt
Harmadszor kerül Pécsi 

megrendezésre a Színészei 
Újságírók Rangadója, a PVS' 
pályán augusztus 6-án, vasi 
nap délelőtt tíz órakor. Né 

I órás. két részből álló, szín 
I program keretében fellép 
Expressz, a Kék Csillag és 

• Taurus együttes, ezen kit 
fellépnek még Ambrus Ki 

I Aradszki László, Koós Jám 
Szécsi Pál, Bodrogi Gyű 
Voyth Ági, ősz Ferenc, Ra 
ványi Barna és még sok 
mások. A színészek csapa’ 
ban játszik többek között: Bt 
tőr István. Fülöp Zsigmor 
Kazimir Károly, Tahi Té 
László; az újságírókéban: Gy 
lai István, Bokodl Béla, S 
lósi Norbert. Játékvezetőn
Rapp Imrét. a Pécsi Dói
népszerű Játékosát kérték i 
a kezdő rúgást pedig Tor« 
Teri, a Pécsi Nemzeti Színt 
új tagja fogja elvégezni. 
Pécsi Nemzeti Színház jeí 
pénztára, július 15-től áru! 
ja a SZUR-jegyeket.

A VERSES FEJTÖRÖJATÉk 
HELYES MEGFEJTÉSEI

I. forduló: Bertók Lás!
Innen. Czigány György: í 
világ. Dobál Péter: Igytok 1 
Iacsomból, ülejetek lovam 
ez sincs, az sincs.

II. forduló: Horváth Laj 
Kilences ballada. ízes Mihí 
Nővéreim, virágok vonul! 
7. Férfiének Anyámhoz. 1 
dasdi Éva: Szobor.

III. forduló: Nádor Tam 
Átváltozás. Subái Pál: B« 
Szabó Sándor: Behunyt szí 
mel.

Az eredményes megfej 
közül könyvet nyertek: B< 
Jánosné, Pécs, Ybl M. u. 
II. emelet 6. Juhász Kár 
Központ. Vük Gáspár, í 
pont. A könyvek átvehetől 
MÉV szálló gondnokságán.

MECSEKI ÉRCBÁNYÁS5

A Mecseki Ércbányászati 1 
dolgozóinak lapja. 
Felelős szerkesztő:

Tóth Béla 
Szerkesztő:

Ragoncsa János 
Szerkesztőség:

Munkásszálló A épület I.
(Pécs, in., Hajnóczy u.

Telefon: 18-96 Vállalati: 
Kiadja:

a Baranya megyei Lapkiad 
Felelős kiadó:

Braun Károly 
Telefon: 15-32, 15-33

Előfizethető
a szakszervezeti blzalmial 
Előfizetési díj egy évre 12

MEGJELENIK
KÉTHETENKÉNT

MÉV Nyomda 
Felelős vez.: Dr. Hangos 1

— A TÜZÉP rendelkezése ér
telmében a vállalatunknál ki
adott, július 1-től érvényes tü
zelőutalványok tüzelőolajra is 
beválthatók az ÁFÉSZ és 
AFOR telepeken, illetve üzem
anyag kutaknál. A 600, illetve 
900 íorint értékű utalványokat 
azonban megbontani nem le
het szénre és olajra, olajvá
sárlás esetén a teljes utal
ványértéket kell beváltani

— A vállalati szakszervezeti bi
zottság kezdeményezésére hasz
nos eszmecserét folytattak jú
nius 20-án az üzemi MDB el
nökök a vállalat igazgatójá
val, szb-titkárával és az illeté
kes gazdasági vezetőkkel. Az 
MDB elnökök ismertették az 
új besorolási rendszerrel kap
csolatos tapasztalatokat, a vál
lalat igazgatója pedig tájékoz
tatót adott a rendszer kiala
kításánál felmerült problémák
ról, a bérezéssel kapcsolatos 
összefüggésekről.

— Az Országos Bányaműszaki 
Főfelügyelőség elrendelte vál
lalatunk bányaüzemeiben is a 
CO szűrős menekülőkészülé
kek általános alkalmazását. A 
menekülőkészülékek alkalma
zásának elméleti és gyakorlati 
oktatása megkezdődött. A ké
szülék viselését először a IV. 
sz. bányaüzemben vezetik be.

— Júniusban befejeződött a 
Megyei és Városi Tanács VB 
munkaügyi osztályának szer
vezésével indított egyéves 
munkaügyi egységes (közép)- 
fokú tanfolyam, amelyen vál
lalatunktól 16 dolgozó tett 
eredményes vizsgát.

— Az első negyedévi baleset- 
elhárítási versenyben, a bá
nyaüzemek közül a II. sz. bá
nyaüzem érte el a legjobb 
eredményt. Az üzem elnyerte 
az első és második díjat, s 
ezért 10 000 forint pénzjutalom
ban részesült. A külszíni üze
mek közül a Kutató-Mélyfúró 
Üzem első helyezést, az Érc
dúsító Üzem második helye
zést ért el. A jutalmak össze
ge 4000, illetve 2000 forint.

J. K.

HÍREK
- Az üzem egy szakembere 
egyhetes tapasztalatcserén vett 
részt Budapesten az Ikarusz 
gyárban, ahol megismerkedett 
a Panoráma busz javításával 
és gyártási technológiájával.

- A gépkocsirészlegnél egy új 
szabadtéri gépkocsimosó bein
dítását tervezik.


